

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ

စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန

အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် ၆၄ / ၂၀၂၃

၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ ဝါခေါင်လပြည့်ကျော် ၄ ရက်

(၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၄ ရက်)

ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် မကျသင့်သည့် ကုန်စည်အမျိုးအစားများနှင့်စပ်လျဉ်း၍

အဓိပ္ပာယ်ရှင်းလင်းဖွင့်ဆိုခြင်း

၁။ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု၏အခွန်အကောက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၉ အရ အပ်နှင်းထားသည့် လုပ်ပိုင်ခွင့်ကိုကျင့်သုံး၍ ထိုဥပဒေ၏ပုဒ်မ ၁၄၊ ပုဒ်မခွဲ(က) ဇယားပါ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်မကျသင့်သည့် ကုန်စည်အမျိုးအစားများအနက် ကုန်စည်(၂၇)မျိုးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းစွာသိရှိလိုက်နာဆောင်ရွက်နိုင်စေရန်အတွက် အဓိပ္ပာယ်ရှင်းလင်းဖွင့်ဆိုခြင်းဖြစ်ပါသည်။

သက်ဆိုင်သည့်အကြောင်းအရာ

၂။ ဤအဓိပ္ပာယ်ရှင်းလင်းဖွင့်ဆိုချက်သည် ကုန်စည်ထုတ်လုပ်သူ၊ ကုန်သွယ်မှုဆောင်ရွက်သူ၊ ကုန်စည် တင်သွင်းရောင်းချသူ အခွန်ထမ်းများသည် ကုန်စည်ဝယ်ယူသူများထံမှ မိမိရောင်းချသည့် ကုန်စည် တန်ဖိုးနှင့်အတူ ကျသင့်ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် ထည့်သွင်းကောက်ခံရန် မလိုအပ်သည့်ကုန်စည်(၂၇) မျိုးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဤဝန်ကြီးဌာနက မည်သို့အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုကြောင်းနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ရှင်းလင်းအသိပေးချက် ဖြစ်ပါသည်။

အကျိုးသက်ရောက်သူများ

၃။ ဤထုတ်ပြန်ချက်သည် ကုန်စည်ထုတ်လုပ်ရောင်းချသူ၊ ကုန်စည်တင်သွင်းရောင်းချသူနှင့် ကုန်သွယ်မှု ဆောင်ရွက်သူအခွန်ထမ်းများနှင့် ကုန်စည်ဝယ်ယူသူများအပေါ် အကျိုးသက်ရောက်ပါသည်။

သက်ဆိုင်ရာဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်

၄။ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ဥပဒေပုဒ်မ ၅၊ ပုဒ်မခွဲ(ခ) အရ ကုန်စည်ထုတ်လုပ်သူ၊ ကုန်သွယ်မှု ဆောင်ရွက်သူ၊ ကုန်စည်တင်သွင်းရောင်းချသူ အခွန်ထမ်းများသည် မိမိရောင်းချသည့် ကုန်စည်တန်ဖိုးနှင့် အတူ ကျသင့်ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကို ထည့်သွင်းကောက်ခံရန် တာဝန်ရှိပါသည်။

၅။ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု၏အခွန်အကောက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၄၊ ပုဒ်မခွဲ (က)တွင် ကုန်သွယ် လုပ်ငန်းခွန်မကျသင့်စေရမည့် ကုန်စည်အမျိုးအစားများကို ပြဋ္ဌာန်းထားပါသည်။

**အဓိပ္ပာယ်ရှင်းလင်းဖွင့်ဆိုချက်**

၆။ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု၏အခွန်အကောက်ဥပဒေကို ၃၀-၃-၂၀၂၃ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥပဒေအမှတ် ၁၈/၂၀၂၃ဖြင့် ထုတ်ပြန်ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပါသည်။ ထိုဥပဒေ၏ ပုဒ်မ၁၄၊ ပုဒ်မခွဲ(က)ပါ ကုန်စည်အမျိုးအစားများမှအပ ကျန်ကုန်စည်များအပေါ် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကျသင့်မည် ဖြစ်ပါသည်။

၇။ အဆိုပါအခွန်မကျသင့်သည့် ကုန်စည်အမျိုးအစားများနှင့်သက်ဆိုင်သည့် အဓိပ္ပာယ်ကိုရှင်းလင်းစွာ သိရှိမှသာ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကျသင့်မည့်ကုန်စည်များအပေါ် မှန်ကန်ထိရောက်စွာကောက်ခံဆောင်ရွက် နိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။

၈။ သို့ဖြစ်ပါ၍ အဆိုပါ ပြည်ထောင်စု၏အခွန်အကောက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၉ အရ အပ်နှင်းထားသည့် လုပ်ပိုင်ခွင့်ကို ကျင့်သုံး၍ ထိုဥပဒေ၏ပုဒ်မ ၁၄၊ ပုဒ်မခွဲ(က) ဇယားပါ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်မကျ သင့်သည့် ကုန်စည်အမျိုးအစားများအနက် ရှင်းလင်းဖော်ပြရန်လိုအပ်သည့် ကုန်စည်(၂၇)မျိုး၏ အဓိပ္ပာယ် ရှင်းလင်းဖော်ပြချက်များကို အောက်ပါအတိုင်း ထုတ်ပြန်သတ်မှတ်လိုက်သည်-

စဉ်	အမှတ် စဉ်	ကုန်စည်အမျိုးအစား	ရှင်းလင်းဖော်ပြချက်
၁။	၁	အစေ့ထုတ်ပြောင်းနှင့် ပြောင်းစေ့အမျိုးမျိုး။	အစေ့ထုတ်ပြောင်းဆိုသည်မှာ တိရစ္ဆာန်အစာ အဖြစ်စိုက်ပျိုးသော ပြောင်းဖူးမျိုးစိတ်ကို ဆိုလို သည်။ ပြောင်းစေ့အမျိုးမျိုးဆိုသည်မှာ လူ နှင့် တိရစ္ဆာန်တို့ စားသုံးရန်အတွက် အစေ့ထုတ် ပြောင်း၊ဖူးစားပြောင်း၊ နံစားပြောင်းတို့မှခြွေလှေ့ ထားသော ပြောင်းဆံ/စေ့များကိုဆိုလိုသည်။
၂။	၆	ငါးစို၊ ပုစွန်စို၊ အသားစို။	ငါးစို၊ ပုစွန်စို၊ အသားစိုတွင် အေးခဲထားသည့် အသားများလည်းပါဝင်ပြီး ကလီစာနှင့် အခြား အစိတ်အပိုင်းများလည်း ပါဝင်သည်။
၃။	၈	ပဲနို့။	အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန (FDA)၏ ထောက်ခံချက် လက်မှတ်ရရှိပြီးသော ပဲနို့ကို ဆိုလိုပါသည်။
၄။	၈	နို့နှင့်နို့ထွက်ပစ္စည်းအမျိုးမျိုး၊ နို့ဆီ၊နို့စိမ်း၊နို့မှုန့်အမျိုးမျိုး။	အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန (FDA) ၏ ထောက်ခံချက် လက်မှတ်ရရှိပြီးဖြစ်သော ပေါင်းတင်ပြီး မလိုင်အပြည့်ပါနို့ (full cream pasteurized milk)၊ အဆီနည်းသည့် ပေါင်းတင်ပြီးနို့

စဉ်	အမှတ်စဉ်	ကုန်စည်အမျိုးအစား	ရှင်းလင်းဖော်ပြချက်
			<p>(low-fat pasteurized milk)၊ ပိုးသတ်သန့်စင်ထားသောနို့ (sterilized milk)၊ အပူလွန်နည်းပညာဖြင့် ပြုပြင်ထားသောနို့ (Ultra Heat Treated milk-UHT)၊ မလိုင် (cream)၊ ထောပတ် (Butter)၊ ဒိန်ခဲ (cheese)၊ ရေခဲမုန့် (Ice cream)၊ ဒိန်ခဲ၊ ဒိန်ချဉ် ပြုလုပ်ရန် အလျဉ် (Starter culture for yoghurt and cheese)၊ နို့ဆီ (Sweetened condensed milk)၊ နို့စိမ်း (Evaporated milk)၊ မလိုင်ပြည့်နို့မှုန့် (Full cream/whole milk powder)၊ မလိုင်ထုတ်ပြီးနို့မှုန့် (Skimmed milk powder) တို့ ပါဝင်ပါသည်။ (နွားနို့၊ ကျွဲနို့ နှင့်ဆိတ်နို့များမှ ထုတ်လုပ်ထားခြင်း မရှိသည့် နို့အစားထိုး ထုတ်ကုန်များနှင့် Creamer များ ပါဝင်ခြင်း မရှိပါ။)</p>
၅။	၈	ဒိန်ချဉ်။	<p>အနံ့အရသာ မထည့်ရသေးသော ဒိန်ချဉ် (Plain yoghurt)၊ အနံ့အရသာထည့်သောဒိန်ချဉ် (Flavored yoghurt)၊ အဆီထုတ်ထားသည့် ဒိန်ချဉ် (Skim milk yoghurt) တို့ ပါဝင်ပါသည်။ (နွားနို့၊ ကျွဲနို့ နှင့် ဆိတ်နို့များမှ ထုတ်လုပ်ထားခြင်းမရှိသည့် နို့အစားထိုး ထုတ်ကုန်များ ပါဝင်ခြင်း မရှိပါ။)</p>
၆။	၁၂	တိရစ္ဆာန်။	<p>တိရစ္ဆာန်ဆိုသည်မှာ ကုန်းနေ၊ ရေနေ သို့မဟုတ် ကုန်းနေရေနေ သတ္တဝါကိုဆိုသည်။ ယင်းစကားရပ်တွင် ထိုတိရစ္ဆာန် တစ်မျိုးမျိုး၏ အထီးမျိုးရည်၊ အမ မျိုးဥ၊ သန္ဓေသားလောင်း နှင့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနက အခါအားလျော်စွာ အမိန့်ကြော်ငြာစာ ထုတ်ပြန်၍ တိရစ္ဆာန်အဖြစ် သတ်မှတ်သော သတ္တဝါတို့လည်း ပါဝင်သည်။</p>
၇။	၁၂	ငါး၊ ပုစွန်များ။	<p>ငါးဆိုသည်မှာ ဘဝတစ်လျှောက်လုံးတွင် သော်လည်းကောင်း၊ ဘဝအစိတ်အပိုင်း တစ်ပိုင်းတွင်</p>

စဉ်	အမှတ်စဉ်	ကုန်စည်အမျိုးအစား	ရှင်းလင်းဖော်ပြချက်
			<p>သော်လည်းကောင်း၊ ရေထဲ၌နေထိုင် ကျက်စားသည့် ရေသတ္တဝါအားလုံး၊ ယင်းတို့၏ သားလောင်းများ၊ သားပေါက်ကောင်များ၊ မျိုးစိတ်များကိုဆိုသည်။ ယင်းစကားရပ်တွင် ရေတွင်ပေါက်ဖွားသည့် အပင်များနှင့် ယင်းတို့၏ အပင်ပေါက်များ၊ မျိုးစေ့များလည်း ပါဝင်သည်။ (ဥပမာ - ငါး၊ ပုစွန်၊ ဂဏန်း၊ ခရု၊ ကမာ၊ ဂုံး၊ ပင်လယ်ရေမှော် စသည်--။)</p>
၈။	၁၃	ဓာတ်မြေဩဇာ။	ဓာတ်မြေဩဇာဆိုသည်မှာ သီးနှံစိုက်ခင်းများတွင် သီးနှံပင်များ ကြီးထွားသန်မာစေရန်၊ သီးပွင့်မှုကောင်းစေရန်အတွက် အသုံးပြုသော မြေဩဇာများကို ဆိုလိုပါသည်။
၉။	၁၃	လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးသုံး ပိုးသတ်ဆေးအမျိုးမျိုး၊ ပေါင်းသတ်ဆေးအမျိုးမျိုး၊ မွေးမြူရေးသုံး ခြံဖျန်းဆေး အမျိုးမျိုး။	သီးနှံစိုက်ခင်းများတွင် ပိုးကျရောက်မှုကိုကာကွယ်နှိမ်နင်းရန်နှင့် ပေါင်းပင်များကျရောက် ဖျက်ဆီးမှုကို ကာကွယ်ရန် အသုံးပြုသော ဆေးများဖြစ်ပါသည်။ ထို့အပြင် သီးနှံစိုက်ခင်းများတွင် မှိုဘက်တီးရီးယား၊ နီမတုတ်များ ကျရောက်မှုကို ကာကွယ်နှိမ်နင်းရန် အသုံးပြုသောရောဂါသတ်ဆေးများလည်း ပါဝင်သည်။ (အိမ်သုံးခြင်ဆေး၊ စပရေး၊ ကြွက်သတ်ဆေးများ မပါဝင်ပါ။)
၁၀။	၁၃	တိရစ္ဆာန်၊ ငါး၊ ပုစွန်သုံး ဆေးဝါးများနှင့်ကာကွယ်ဆေးများ။	တိရစ္ဆာန်သုံး ဆေးဝါးများစာရင်းကို နောက်ဆက်တွဲ (က)ဖြင့် ဖော်ပြထားပါသည်။
၁၁။	၁၃	တိရစ္ဆာန်၊ ငါး၊ ပုစွန်အစာထုတ်လုပ်ရန် ကုန်ကြမ်း၊ ကုန်ချောပစ္စည်းများ (အိမ်မွေးတိရစ္ဆာန်များအတွက် အသုံးပြုသောတိရစ္ဆာန်အစားအစာများ မပါဝင်)။	တိရစ္ဆာန်အစားအစာ ကုန်ကြမ်း၊ ကုန်ချောပစ္စည်းများတွင် အရိုးမှုန့်(Meat & Bone Meal)၊ သွေးမှုန့်(Blood Meal)၊ အမွှေးမှုန့် (Feather Meal)၊ မြေပဲဖတ်မှုန့် (Ground Nut cake meal)၊ နှမ်းဖတ်မှုန့်(Sesame cake meal)၊ နေကြာဖတ်မှုန့်(Sunflower seed cake meal)၊ ပဲပိစပ်မှုန့်(Soybean meal)၊ ပြောင်းဖတ်မှုန့် (Corn

စဉ်	အမှတ်စဉ်	ကုန်စည်အမျိုးအစား	ရှင်းလင်းဖော်ပြချက်
			<p>Gluten meal)၊ အုန်းဆိမ့်ဖတ်မှုန့်(Palm meal)၊ စပျစ်သီးစေ့မှုန့်(Grape seed meal)၊ ငါးမှုန့်(Fish Meal)၊ အသားနှင့် အရိုးမှုန့်(Meat and bone meal)၊ ကြက်စာ (Poultry Feed)၊ ဝက်စာ (Swine Feed)၊ နွားစာ (Cattle Feed)၊ ငါးစာ (Fish Feed)၊ ပုစွန်စာ (Shrimp Feed) DDGS (Dried Distillers Grains) တို့ပါဝင်ပါသည်။</p> <p>စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနက အခါအားလျော်စွာ အမိန့်ကြော်ငြာစာ ထုတ်ပြန်၍ တိရစ္ဆာန်အစာနှင့် ဖြည့်စွက်အစာ အဖြစ် သတ်မှတ်သော ပစ္စည်းများလည်း ပါဝင်ပါသည်။</p> <p>ငါး၊ ပုစွန်အစားအစာ ကုန်ကြမ်း၊ ကုန်ချော ပစ္စည်းများတွင် မြေပဲဖတ်မှုန့်(Ground Nut cake meal)၊ နှမ်းဖတ်မှုန့်(Sesame cake meal)၊ နေကြာဖတ်မှုန့် (Sunflower seed cake meal)၊ ပဲပိစပ်မှုန့် (Soybean meal)၊ ငါးမှုန့် (Fish meal)၊ ငါးစာ(Fish Feed)၊ ပုစွန်စာ (Shrimp Feed) တို့ ပါဝင်ပါသည်။</p>
၁၂။	၁၄	သီးနှံများ၏မျိုးကောင်းမျိုးသန့်၊ မျိုးစေ့၊ မျိုးပင်များ။	<p>သီးနှံများ၏ မျိုးကောင်းမျိုးသန့်၊ မျိုးစေ့၊ မျိုးပင်များဆိုသည်မှာ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး ကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် စိုက်ပျိုးရန်ရည်ရွယ်၍ တင်သွင်းလာသော သီးနှံများ၏ မျိုးစေ့များနှင့် မျိုးပွား၍ စိုက်ပျိုးနိုင်သော အပင်များ သို့မဟုတ် အပင်၏ အစိတ်အပိုင်းအားလုံး ပါဝင်ပါသည်။</p> <p>(ဥပမာ- seed potato(tuber), Seed Ginger (tuber), Seed Turmeric(tuber), Seed Onion (bulb), Seed Lily(bulb), mushroom, tissue culture seedling(tissue banana), Jack fruit</p>

စဉ်	အမှတ်စဉ်	ကုန်စည်အမျိုးအစား	ရှင်းလင်းဖော်ပြချက်
			seedling, Avocado seeding, Grass, etc....)
၁၃။	၁၅	ဝါကုန်ကြမ်း။	ဝါကုန်ကြမ်းဆိုသည်မှာ ဝါ၊ ဝါဂွမ်း၊ ဝါစေ့၊ ဝါစေ့ခွံ၊ ဝါစေ့ဖတ်၊ ဝါစေ့ဆီ၊ လင်တာဂွမ်းတို့ကို ဆိုလိုသည်။
၁၄။	၁၅	လယ်ယာကိုင်ကျွန်းဥယျာဉ် ထွက်ကုန်များ။	လယ်ယာကိုင်ကျွန်းဥယျာဉ် ထွက်ကုန်များဆိုသည်မှာ သင်၊ သက်ငယ်၊ သပေါ့၊ ဓနီ၊ တောင်ထန်း၊ ဝဥ အစရှိသည်တို့ကို ဆိုလိုပါသည်။
၁၅။	၁၅	အုန်းဆီ(စားအုန်းဆီမဟုတ်)။	အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန (FDA)၏ ထောက်ခံချက်လက်မှတ် ရရှိပြီးသော အုန်းဆီကို ဆိုလိုပါသည်။
၁၆။	၁၉	နိုင်ငံတော်အလံ။	ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အလံကိုသာ ဆိုလိုခြင်းဖြစ်သည်။ (အသင်းအလံနှင့် အခြားအလံများ မပါဝင်ပါ။)
၁၇။	၂၁	ကျောင်းသုံး စာအုပ်အမျိုးမျိုး၊ အခြေခံကျောင်း၊ တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ်အသီးသီးတွင် အသုံးပြုနိုင်သည့် ပညာအခြေပြု၊ အတတ်ပညာအခြေပြု စာအုပ်အမျိုးမျိုး၊ ဗလာစာအုပ်၊ ပုံဆွဲစာအုပ်အမျိုးမျိုး၊ သုတရသစာအုပ်၊ မဂ္ဂဇင်း၊ စာစောင်နှင့် သတင်းစာအမျိုးမျိုး၊ ယင်းစာအုပ်စာပေများ ထုတ်လုပ်ရန် စက္ကူများ (40 gsm မှ 80gsm အတွင်းသာ)၊ ခဲတံအမျိုးမျိုး၊ ပေတံအမျိုးမျိုး၊ ခဲဖျက်အမျိုးမျိုး၊ ချွန်စက်အမျိုးမျိုး။	ကျောင်းသုံးစာအုပ်အမျိုးမျိုး၊ဗလာစာအုပ်၊ပုံဆွဲစာအုပ်အမျိုးမျိုး၊ သုတရသစာအုပ်၊ မဂ္ဂဇင်း၊ စာစောင်နှင့် သတင်းစာအမျိုးမျိုး၊ ယင်းစာအုပ်များထုတ်လုပ်ရန် စက္ကူများ၊ ခဲတံအမျိုးမျိုး၊ ပေတံအမျိုးမျိုး၊ခဲဖျက်အမျိုးမျိုး၊ချွန်စက်အမျိုးမျိုးတို့ကို ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် မကျသင့်စေရန်သတ်မှတ်ထားပါသည်။ ကျောင်းသုံးစာအုပ်များတွင် အသုံးပြုသော စက္ကူအမျိုးအစားသည် GSM 40 မှ 80 အတွင်းသာ အကျုံးဝင်ပါသည်။ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍအပါအဝင် အခြေခံကျောင်း၊ တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ်အသီးသီးတွင် အသုံးပြုနိုင်သည့် ပညာအခြေပြု၊ အတတ်ပညာအခြေပြုစာအုပ်အမျိုးမျိုးနှင့် ပညာရပ်ဆိုင်ရာစာအုပ်များအတွက်သက်ဆိုင်ရာ အခြေခံကျောင်း၊ တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ်မှထောက်ခံချက် ရယူ

စဉ်	အမှတ်စဉ်	ကုန်စည်အမျိုးအစား	ရှင်းလင်းဖော်ပြချက်
			ရမည်ဖြစ်ပါသည်။
၁၈။	၂၅	ဓာတ်မှန် ဖလင်ကော်ပြား၊ ဓာတ်မှန်ရိုက်ပစ္စည်း ကိရိယာ တန်ဆာပလာများနှင့် အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာနက သတ်မှတ်သည့် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာသုံး ပစ္စည်းကိရိယာ တန်ဆာပလာများ။	ရောဂါရှာဖွေရာတွင် အသုံးပြုသည့် ဆေးပစ္စည်းကိရိယာများဖြစ်သည့် ဓာတ်မှန်ရိုက်ဖလင်ကော်ပြား၊ ဓာတ်မှန်ရိုက်ပစ္စည်း ကိရိယာတန်ဆာပလာများသာ ပါဝင်မည် ဖြစ်ပါသည်။ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ ပစ္စည်းကိရိယာများတွင် ဆေးရုံ/ဆေးခန်းသုံး ပစ္စည်းကိရိယာများဖြစ်သော Medical Equipments များ၊ Laboratory Equipments များပါဝင်ပြီး မျက်စိဆေးရုံ/ ဆေးခန်းသုံးပစ္စည်းကိရိယာများအတွက် တင်သွင်းသည့် Medical Equipments များလည်းပါဝင်သည်။ Covid-19 တားဆီးကာကွယ်ကုသရာတွင် အသုံးပြုသည့် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ ပစ္စည်းကိရိယာများ အပါအဝင် နောက်ဆက်တွဲ(ခ)ပါ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာပစ္စည်းကိရိယာတန်ဆာပလာများအပြင် အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာနမှ ထောက်ခံချက်ထုတ်ပေးထားသော ဆေးပစ္စည်းကိရိယာများလည်း ပါဝင်ပါသည်။
၁၉။	၂၅	ဆေးဂွမ်း၊ ဆေးဝတ်၊ ဆေးပတ်တီး၊ ဆေးထည့်ရန် ဆေးရုံသုံးပစ္စည်းများ၊ ဆေးရုံသုံးတစ်ခါသုံး နှာခေါင်းစည်း၊ ခေါင်းစည်း၊ လက်အိတ် (Surgical Glove)၊ တုပ်ကွေး ရောဂါကူးစက်ခြင်းအား ကာကွယ်ရန် တပ်ဆင်သည့် နှာခေါင်းစည်း။	ရောဂါကာကွယ်ရာတွင်၊ ကုသရာတွင်တိုက်ရိုက်သော်လည်းကောင်း၊ အထောက်အကူအနေဖြင့် သော်လည်းကောင်း၊ အသုံးပြုသည့်ဆေးပစ္စည်းများဖြစ်သောဆေးဂွမ်း၊ဆေးဝတ်၊ ဆေးပတ်တီး၊ ဆေးထည့်ရန် ဆေးရုံသုံးပစ္စည်းများ၊ ဆေးရုံသုံးတစ်ခါသုံးနှာခေါင်းစည်း၊ခေါင်းစည်း၊လက်အိတ် (Surgical Glove and Examination Glove)၊ တုပ်ကွေးရောဂါကူးစက်ခြင်းအား ကာကွယ်ရန် တပ်ဆင်သည့် နှာခေါင်းစည်းတို့ကို ဆိုလိုပါသည်။ ရောဂါကာကွယ်၊ ကုသခြင်းနှင့် မသက်ဆိုင်သော ဆေးရုံသုံးပစ္စည်းများကို မဆိုလိုပါ။ (ဥပမာ-

စဉ်	အမှတ်စဉ်	ကုန်စည်အမျိုးအစား	ရှင်းလင်းဖော်ပြချက်
			ဆေးဗီရို၊ Temp Record Chart စသည်-
၂၀။	၂၅	အိမ်သုံးဆေးဝါး၊ အခြားလူသုံးဆေးဝါးအမျိုးမျိုးနှင့် တိုင်းရင်းဆေးဝါးအမျိုးမျိုး (ဥပဒေ၊နည်းဥပဒေများဖြင့် ကန့်သတ်ထားသော ဆေးဝါးများမှအပ FDA မှတ်ပုံတင်လက်မှတ် ရရှိပြီး ဆေးဝါးများ)။	FDA မှတ်ပုံတင်လက်မှတ် ရရှိပြီးဖြစ်သော COVID-19 ရောဂါကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာ ဆေးဝါးနှင့်ဆေးဝါးကုန်ကြမ်းများ၊ ပိုးသတ်ဆေး၊ လက်သန့်ဆေးရည် စသည့် ဆေးဝါးများလည်း ပါဝင်သည်။ တိုင်းရင်းဆေးဝါးဥပဒေနှင့်အညီ မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုမိန့်ဖြင့် ထုတ်လုပ်ခွင့်ရှိသည့် တိုင်းရင်းဆေးဝါးများပါဝင်သည်။အိမ်သုံးဆေးဝါးနှင့် အခြားလူသုံးဆေးဝါးအမျိုးမျိုးနှင့်စပ်လျဉ်း၍နောက်ဆက်တွဲ(ဂ)ဖြင့်ဖော်ပြထားပါသည်။
၂၁။	၂၅	တိုင်းရင်းဆေးဝါး ကုန်ကြမ်းများ အပါအဝင် ဆေးဝါးကုန်ကြမ်းများ။	ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်မကျသင့်သော ဆေးဝါးကုန်ကြမ်းများ စာရင်းကို နောက်ဆက်တွဲ(ဃ) ဖြင့် ဖော်ပြထားပါသည်။
၂၂။	၂၈	မီးသတ်ယာဉ်များ၊ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးယာဉ်များ၊ နာရေးယာဉ်များ။	မီးသတ်ယာဉ်များဆိုရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့ နည်းဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေခွဲ(ဇ)အရ မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ်၊ မီးသတ်ရေသယ်ယာဉ်၊ မီးသတ်စက်ယာဉ်နှင့် မီးသတ်အထောက်အကူပြုယာဉ်တို့ကိုဆိုသည်။ ယင်းစကားရပ်တွင် အထပ်မြင့် မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ်၊ ဆီကြောင့်လောင်သော မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ်၊ မီးသတ်ရေယာဉ်၊ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးယာဉ်၊ သူနာတင်ယာဉ်၊ မီးဆလိုက်ယာဉ်၊ ရေဂါလန်အမြောက်အများ သယ်ဆောင်သော ယာဉ်နှင့် မီးဘေးလုံခြုံရေးအတွက် အထောက်အကူပြုသော ယာဉ်များလည်း ပါဝင်သည်။ နာရေးယာဉ်များလည်း ပါဝင်သည်။
၂၃။	၃၂	ဆပ်ပြာမှုန့်ပြုလုပ်မည့် ကုန်ကြမ်း၊ ဆပ်ပြာပြုလုပ်မည့် ကုန်ကြမ်း၊ ဆပ်ပြာကြမ်း။	ဆပ်ပြာမှုန့်၊ ဆပ်ပြာပြုလုပ်မည့် လုပ်ငန်းကုသ်ကိုယ်တိုင် တင်သွင်းသည့် ကုန်ကြမ်းများကို နောက်ဆက်တွဲ(င)ဖြင့် ဖော်ပြထားပါသည်။



စဉ်	အမှတ်စဉ်	ကုန်စည်အမျိုးအစား	ရှင်းလင်းဖော်ပြချက်
			ဆပ်ပြာကြမ်းဆိုရာတွင် အဝတ်လျှော်ဆပ်ပြာ၊ ပန်းကန်ဆေးဆပ်ပြာတို့ကို ဆိုလိုသည်။ (ဆပ်ပြာအရည်နှင့် ဆပ်ပြာအဆီတို့ ပါဝင်ခြင်း မရှိပါ။)
၂၄။	၃၄	လယ်ယာနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းသုံးကိရိယာများ၊ လယ်ယာနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းသုံးစက်နှင့် စက်အပိုပစ္စည်းများ၊ ထွန်စက်များ၊ မြေပြုပြင်ထွန်ယက်သည်မှ သီးနှံရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့အခြောက်ခံသည်အထိ လူသို့မဟုတ် တိရစ္ဆာန်၏ လုပ်အားနှင့် တွဲဖက်၍သော်လည်းကောင်း၊ စက်စွမ်းအား သီးသန့်သော်လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်နိုင်သော ကိရိယာ၊ စက်နှင့် စက်အပိုပစ္စည်းအမျိုးမျိုး (မော်တော်ယာဉ်ဥပဒေအရ မှတ်ပုံတင်ရန်လိုအပ်သော ယာဉ်ယန္တရားများမှအပ)၊ မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းသုံးကိရိယာများ၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းသုံးစက်နှင့် စက်အပိုပစ္စည်းများ။	လယ်ယာနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းသုံး ကိရိယာများ၊ လယ်ယာနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းသုံးစက်နှင့် စက်အပိုပစ္စည်းများ၊ ထွန်စက်များ၊ မြေပြုပြင်ထွန်ယက်သည်မှ သီးနှံရိတ်သိမ်း ခြွေလှေ့အခြောက်ခံသည်အထိ လူ သို့မဟုတ် တိရစ္ဆာန်၏ လုပ်အားနှင့်တွဲဖက်၍ သော်လည်းကောင်း၊ စက်စွမ်းအားသီးသန့်သော်လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်နိုင်သောကိရိယာ၊ စက်နှင့်စက် အပိုပစ္စည်းအမျိုးမျိုး(မော်တော်ယာဉ်ဥပဒေအရ မှတ်ပုံတင်ရန် လိုအပ်သော ယာဉ်ယန္တရားများမှအပ)၊ ဓာတ်ခွဲခန်းသုံးပစ္စည်းများ၊ (Laboratory Equipment) နှင့် ဓာတ်ခွဲခန်း စမ်းသပ်ပစ္စည်းများ၊ နိုက်ထရိုဂျင်အရည်ထုတ်စက် (Liquid Nitrogen Production Unit)၊ နိုက်ထရိုဂျင် အရည်ထည့်အိုးများ (Liquid Nitrogen Tank)၊ မျိုးချောင်းထုတ်စက် (Semen processing plant)၊ မျိုးချောင်း အမှတ်အသားရိုက်စက် (Straw labelinf machine)၊ အစာတောင့်ထုတ်စက် (Pallet machine)၊ အစာအမှုန့်ကြိတ်စက် (Feed Grinding machine)၊ အစာမွှေစက် (Feed Mixer/TMR mixer)၊ နွားစာစဉ်းစက် (Chopper)၊ မြက်ရိတ်စက် (Grass Cutter)၊ ကောက်ရိုးထုံးစက် (Straw bailing Machine)၊ မြက်ခြောက်ထုံးစက် (Hay bailing machine)၊ မြက်ချဉ်ဖတ်ရိုက်စက် (Silage processing and bailing machine)၊ အစာအခြောက်ခံစက် (Feed Drying machine)၊ နွားညှပ်တန်းနှင့် ညှပ်စင် (Cattle crash)၊ နွားချေး

စဉ်	အမှတ်စဉ်	ကုန်စည်အမျိုးအစား	ရှင်းလင်းဖော်ပြချက်
			<p>သန့်စင်စက် (Nutrient recovery machine)၊ နို့ပေါင်းတင် သန့်စင်စက် (Batch/pouch pasteurizeer)၊ နို့အအေးချစက် (Milk cooling tank)၊ နို့ညှစ်စက် (Milking machine)၊ အလိုအလျောက် နို့အိတ်သွတ်စက်(Automatic filling and packing machine)၊ မလိုင်ခွဲထုတ်စက် (Cream separator)၊ ဒိန်ခဲထုတ်လုပ်သည့်စက် (Cheese processor)၊ ရေခဲမလိုင်မုန့်ပြုလုပ်စက် (Ice cream maker)၊ နို့စုဆောင်းသယ်ဆောင်ပုံးများ(Milk can)၊ နို့အအေးချ သယ်ဆောင်တိုင်ကီများ (Milk transportation cooling tank) နှင့် စက်ကိရိယာ အပိုပစ္စည်းများ ပါဝင်ပါသည်။</p> <p>ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်မကျသင့်သောမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းသုံးကိရိယာများ၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းသုံးစက်နှင့် စက်အပိုပစ္စည်းများစာရင်းကို နောက် ဆက်တွဲ (စ) ဖြင့် ဖော်ပြထားပါသည်။</p>
၂၅။	၃၄	မျိုးမြှင့်သားစပ်ရာတွင် အသုံးပြုရန် မျိုးရည်၊ မျိုးချောင်း။	မျိုးမြှင့်သားစပ်ရာတွင် အသုံးပြုရန် မျိုးရည်၊ မျိုးချောင်းများတွင် အထီးမျိုးရည်/ အေးခဲမျိုးရည်ချောင်း (Semen /Frozen Semen)၊ အမမျိုးဥ(Ovum)၊ သန္ဓေသားလောင်း (Embryo) နှင့် မေထုန်မဲ့သားစပ်လုပ်ငန်းသုံး ကိရိယာတို့ ဖြစ်ပါသည်။
၂၆။	၃၆	ဘက်ထရီလျှပ်စစ်သုံး သုံးဘီးတပ်ယာဉ်များ၊ နှစ်ဘီးတပ်ယာဉ်များအပါအဝင် ဘက်ထရီလျှပ်စစ်သုံးယာဉ်များ [Battery Electric Vehicles(BEVs)]၊ ယင်းတို့၏ ဘက်ထရီများနှင့်	<p>-ဘက်ထရီ လျှပ်စစ်သုံးယာဉ်များ (Battery Electric Vehicles-BEVs)၊</p> <p>-သုံးဘီးတပ် လျှပ်စစ်သုံးယာဉ်များ (Three-wheeled Vehicles)၊</p> <p>-နှစ်ဘီးတပ် လျှပ်စစ်မော်တော်ဆိုင်ကယ်(Electric Motorcycle)၊</p>

စဉ်	အမှတ်စဉ်	ကုန်စည်အမျိုးအစား	ရှင်းလင်းဖော်ပြချက်
		ဘက်ထရီလျှပ်စစ်သုံးယာဉ်များ အတွက် သီးသန့်အသုံးပြုသည့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ။	-နှစ်ဘီးတပ် လျှပ်စစ်စက်ဘီး (Electric Bicycle) -ဘက်ထရီလျှပ်စစ်သုံးယာဉ်များ၏ ဆက်စပ်ပစ္စည်းများစာရင်းကို နောက်ဆက်တွဲ(ဆ) ဖြင့် ဖော်ပြထားပါသည်။  -အားသွင်းရုံဆိုင်ရာပစ္စည်းများနှင့် အားသွင်းစနစ်ဆိုင်ရာ ပစ္စည်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အကျိုးဝင်သည့် ပစ္စည်းအမျိုးအမည်များ စာရင်းကို နောက်ဆက်တွဲ(ဇ) ဖြင့် ဖော်ပြထားပါသည်။
၂၇။	၄၄	ပြည်တွင်း ပြည်ပအဖွဲ့အစည်းများက နိုင်ငံတော်သို့ လှူဒါန်းသည့်ငွေ သို့မဟုတ် နိုင်ငံတော်သို့ ထောက်ပံ့သည့် ငွေဖြင့် ဝယ်ယူသောကုန်စည်များ။	လှူဒါန်းငွေ သို့မဟုတ် ထောက်ပံ့ငွေဖြစ်ကြောင်း ရသုံးမှန်းခြေငွေစာရင်းဦးစီးဌာနမှ ထောက်ခံချက် ရယူဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။

၉။ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်မကျသင့်သော ကုန်စည်များနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် ၆၉/၂၀၁၇၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် ၉၂/၂၀၁၈၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် ၂၄/၂၀၂၀၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် ၅၁/၂၀၂၀၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် ၁၄၆/၂၀၂၀ နှင့် အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် ၄၈၁/၂၀၂၁ တို့ကို ဤအမိန့်ကြော်ငြာစာဖြင့် လွှမ်းမိုးပယ်ဖျက်လိုက်သည်။

ဝင်းရှိန်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး

\*\*\*\*\*

စာအမှတ်၊ စာ / ဘဏ္ဍာ- ၂ / ၁ / ၂၅၄(၅၆၅၁) / ၂၀၂၃

ရက် စွဲ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၆ ရက်

ဖြန့်ဝေခြင်း

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌရုံး

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အတွင်းရေးမှူးရုံး

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီရုံး

ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံး

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံး

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံး

အမျိုးသားလွှတ်တော်ရုံး

ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်

နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံး

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ရုံး

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနအားလုံး

ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး

ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့

နေပြည်တော်ကောင်စီ

တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အားလုံး

မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်

အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်ရုံး

အခွန်အယူခံခုံအဖွဲ့

မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်ရုံး

နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ


မြန်မာနိုင်ငံစာရင်းကောင်စီ

စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနရှိ ဦးစီးဌာနနှင့် အဖွဲ့အစည်းများအားလုံး

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် } မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်းတွင် ထည့်သွင်းကြေညာပေးပါရန်  
ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန } မေတ္တာရပ်ခံချက်ဖြင့် ပေးပို့ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် } ညီနောင်အသင်းများအား ထပ်မံဖြန့်ဝေပေးပါရန်  
စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်(UMFCCI) } မေတ္တာရပ်ခံချက်ဖြင့် ပေးပို့ပါသည်။

အမိန့်အရ

  
(ဝင်းထိုက်)

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်

ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်မကျသင့်သည့် တိရစ္ဆာန်ဆေးဝါးများစာရင်း

စဉ်	ပစ္စည်းအမျိုးအစား	မှတ်ချက်
1	Amino Acid	အားဆေး
2	Amylase	။
3	Arginine HCl	။
4	Ascorbic acid	။
5	Ash	။
6	Aspartic acid	။
7	Bacillus Subtilis	။
8	B-coagulan	။
9	Biotin	။
10	Calcium	။
11	Calcium-D-Pantothenate	။
12	Calcium Carbonate	။
13	Calcium chloride	။
14	Calcium Gluconate	။
15	Cellulase	။
16	Choline	။
17	Choline Chloride	။
18	Citric acid	။
19	Clostridium spp:	။
20	Cobalt	။
21	Copper	။
22	Cystein HCl	။
23	Dicalcium Phosphate(DCP)	။
24	Disodium Hydrogen Phosphate	။
25	DL Methionine	။
26	Enzyme	။
27	Ferrous sulphate	။
28	Glucose	။
29	Glutamic acid	။
30	Glutamine	။
31	Herbal extracts	။
32	Histidine	။
33	Inositol	။

နောက်ဆက်တွဲ(က-၁)

စဉ်	ပစ္စည်းအမျိုးအစား	မှတ်ချက်
34	Iodine	အားဆေး
35	Iron	။
36	Isoleucine	။
37	Lactase	။
38	Lactic acid	။
39	Lactobacillus spp:	။
40	Lactose	။
41	L-Arginine HCl	။
42	L-Cystein HCl	။
43	Leucine HCl	။
44	L-Glutamine	။
45	L-Histidine	။
46	Lipase	။
47	L-Isoleucine	။
48	L-Leucine HCl	။
49	L-lysinc Monohydrochloride	။
50	L-Methonine	။
51	L-Phenylalanine	။
52	L-Threonine	။
53	L-Tryptophan	။
54	L-Valine	။
55	Lysine Methionine	။
56	Lysine Monohydrochloride	။
57	Magnesium sulphate	။
58	Manganese	။
59	Manganese Oxide	။
60	Menadione	။
61	Methionine	။
62	Niacin	။
63	Nicotinamide	။
64	Nicotinic acid	။
65	Pantothenic acid	။
66	Pectinase	။
67	Phenyl Hydroxide	။

နောက်ဆက်တွဲ(က-၂)

စဉ်	ပစ္စည်းအမျိုးအစား	မှတ်ချက်
68	Phenylalanine	အားဆေး
69	Phosphorous	။
70	Phytase	။
71	Potassium	။
72	Potassium chloride	။
73	Proline	။
74	Propylen Glycol	။
75	Protease	။
76	Pyridoxine	။
77	Riboflabin	။
78	Serine	။
79	Silicates	။
80	Sodium Bicarbonate	။
81	Sodium chloride	။
82	Sodium selenic	။
83	Sorbitol	။
84	Sucrose	။
85	Thiamine HCl	။
86	Threonine	။
87	Tonophosphan	။
88	Tryptophan	။
89	Valine	။
90	Vitamin A, D, D3, E, K, B1, B2, B6, B12, C	။
91	Volatile oil	။
92	Xylanase	။
93	Yeast	။
94	Zinc	။
95	Zinc Sulphate	။

နောက်ဆက်တွဲ(က-၃)

စဉ်	ကုန်စည် အမည်	ပါဝင်သည့်ဆေးအမျိုးအစား	မှတ်ချက်
1	Pharpoltrim	Sulfachlopyridazin Trimethoprim	ပုဂ္ဂိုလ်ဝေခံ
2	Enrofloxacin 10%	Enrofloxacin	ပုဂ္ဂိုလ်ဝေခံ
3	Ditrim	Sulfadiazine, Trimethoprim	ပုဂ္ဂိုလ်ဝေခံ
	Tenamoxin 500	Amoxicillin trihydrate	ပုဂ္ဂိုလ်ဝေခံ
	Unomoxodyl	Amoxicillin	ပုဂ္ဂိုလ်ဝေခံ
3	Mycofloxacin 100	Enrofloxacin	ပုဂ္ဂိုလ်ဝေခံ
	4	Lincomycin 10%	Lincomycin
5	Rasomycin 5 inj:	Oxytetracycline Dihydrate 50mg	ပုဂ္ဂိုလ်ဝေခံ
6	Doxycycline Hyclate	Doxycycline hydrochloride 95% minimum	ပုဂ္ဂိုလ်ဝေခံ
7	Doxy 500 WS	Doxycycline hyclate	ပုဂ္ဂိုလ်ဝေခံ
	Denta-200 WS	Gentamycin Sulphate	ပုဂ္ဂိုလ်ဝေခံ
	Intertrim	Sulphamethoxazole, Trimethoprim	ပုဂ္ဂိုလ်ဝေခံ
8	Enrofolxacin Inj:	Enrofloxacin	ပုဂ္ဂိုလ်ဝေခံ
	Gentamycin Sulphate Inj; 4%	Gentamycin Sulphate	ပုဂ္ဂိုလ်ဝေခံ
9	Paracillin SP	Amoxacillin	ပုဂ္ဂိုလ်ဝေခံ
	Doxipan 20	Doxycycline hydrochloride	ပုဂ္ဂိုလ်ဝေခံ
	PV.G Hexine	Bromhexine (1,000 mg)	ပုဂ္ဂိုလ်ဝေခံ
10	Ciprocin-100 Sol.	Ciprofloxacin	ပုဂ္ဂိုလ်ဝေခံ
	Ciprocin-100 Inj	Ciprofloxacin	ပုဂ္ဂိုလ်ဝေခံ
	Flotril-200 Sol:	Enrofloxacin	ပုဂ္ဂိုလ်ဝေခံ
	Nofusin-50 Inj:	Norfloxacin	ပုဂ္ဂိုလ်ဝေခံ
	Floshol-Sol:	Flofenicol	ပုဂ္ဂိုလ်ဝေခံ
11	Tenamocin	Amoxicillin trihydrate	ပုဂ္ဂိုလ်ဝေခံ
12	Doxycycline HCL 5	Doxycycline	ပုဂ္ဂိုလ်ဝေခံ



စဉ်	ကုန်စည် အမည်	ပါဝင်သည့်ဆေးအမျိုးအစား	မှတ်ချက်
13	Bio Amoxycillin 50%	Amoxycillin	ပဋိဇီဝဆေး
	Bio Kena	Kenamycin Sulphate	ပဋိဇီဝဆေး
	Bio Linco	Lincomycin	ပဋိဇီဝဆေး
	Bio Neomycin 500	Neomycin Sulphate	ပဋိဇီဝဆေး
	Bio Tetra 10%	Tetracycline Hydrochloride	ပဋိဇီဝဆေး
14	Trisul	Trimcthoprim, sodium Sulphadimethoxine	ပဋိဇီဝဆေး
15	D-Sulfa Powder	Sodium Sulphadimethoxine	ပဋိဇီဝဆေး
16	Panacur	Fedendazole	သံချာဆေး
17	Cipryl Sol:	Ciprofloxacin	ပဋိဇီဝဆေး
	Gentamycin Injection	Gentamycin Sulphate	ပဋိဇီဝဆေး
	Scour Stop	Neomycin Sulphate	ပဋိဇီဝဆေး
18	Amoxi 15%	Amoxicillin	ပဋိဇီဝဆေး
	Genta 40	Gentamycin Sulphate	ပဋိဇီဝဆေး
	Vimedox 750	Doxycycline Hyclate	ပဋိဇီဝဆေး
	Neocin 500	Neomycin Sulphate	ပဋိဇီဝဆေး
	Bio Genta 10%	Gentamycin Sulphate	ပဋိဇီဝဆေး
	Tetra 10%	Oxytetracycline	ပဋိဇီဝဆေး
	Oxytocin	Oxytocin	ဟော်မုန်းဆေး
19	Oxytetracycline HCl 100%	Oxytetracycline HCl	ပဋိဇီဝဆေး
	Dufanor 20 % Oral	Norfloxacin	ပဋိဇီဝဆေး
	Doxycycline 50%	Doxycycline	ပဋိဇီဝဆေး
20	Ciproxacin	Ciprofloxacin	ပဋိဇီဝဆေး
21	APSA Doxichem 50%	Doxycycline Hyclate	ပဋိဇီဝဆေး
	APSA Doxicycline	Doxicycline Hyclate	ပဋိဇီဝဆေး
22	Han-Ne-Sol	Neomycin Sulphate	ပဋိဇီဝဆေး
	Gentamycin 10%	Gentamycin Sulphate	ပဋိဇီဝဆေး
	Gone-Estrol	Gonagotrophin, Oestradiol, Vit E	ဟော်မုန်းဆေး
	Oxytocin	Oxytocin	ဟော်မုန်းဆေး
23	Chlortetracycline 15%	Chlortetracycline HCl	ပဋိဇီဝဆေး
24	CTC 20%	Chlortetracycline HCl	ပဋိဇီဝဆေး
	CTC Oblet	Chlortetracycline HCl	ပဋိဇီဝဆေး

နောက်ဆက်တွဲ(က-၅)

စဉ်	ကုန်စည် အမည်	ပါဝင်သည့်ဆေးအမျိုးအစား	မှတ်ချက်
25	Lineomycin	Lineomycin	ပဋိဇီဝဆေး
	Genta 50	Gentamycin Sulphate	ပဋိဇီဝဆေး
	Powercillin	Powercillin G Benzoate	ပဋိဇီဝဆေး
26	Diaziprim 48%	Trimethorprim, Sulfamethoxazole	ပဋိဇီဝဆေး
	Doxyveto-50 S	Doxycycline	ပဋိဇီဝဆေး
	Oxyveto-50 S	Oxytetracycline	ပဋိဇီဝဆေး
27	Chlortetracycline 15%	Chlortetracycline HCl	ပဋိဇီဝဆေး
28	ABI dex 100	iron	ဓာတ်သတ္တုဆေး
29	Ferrous Sulphate	Ferrous Sulphate	ဓာတ်သတ္တုဆေး
30	Dextrose Monohydrate	Dextrose Monohydrate	အားဖြည့်ဆေး
31		Chlorbual	ကိုယ်ပူကျဆေး
32		Analgin	ကိုယ်ပူကျဆေး
		Metamizol	ကိုယ်ပူကျဆေး
33		Ivermectin	ကပ်ပါးပိုးသေဆေး
34		Mebendazole	သံချဆေး
		Deltamethrine	သံချဆေး
		Dexamethasone	ဟော်မုန်းဆေး

ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်မကျသင့်သော ဆေးဖက်ဆိုင်ရာ ပစ္စည်းကိရိယာတန်ဆာပလာများ

NO	MEDICAL EQUIPMENT
1	Adjustable Stool for Surgeon
2	Air sep
3	Ambu Resuscitator
4	Anaesthetic Machine
5	AED (Automatic electric defibrillator)
6	Auto Chart Projector
7	Auto Lens Polisher
8	Auto Ophthalmic Photopter View Tester
9	Autoclave (Electric/Kerosene)
10	Automatic Lens Edger
11	Baby weighing machine
12	Bedside Lockers
13	Ceilling Lamp
14	Centrifuge
15	Children's Beds
16	Combined Table
17	Cut-down set
18	D&C set
19	Digital Pd meter
20	Delivery set
21	Dressing Trolley
22	Drilling Machine
23	Electric Table
24	ECG Machine
25	Fowler's bed
26	Frame heater
27	Infusion Stand
28	Infusion Pump
29	Infusion Trolley
30	Labour bed
31	Led Chart Projector
32	Mayo's Tray With Stand
33	Medicine Trolley

NO	MEDICAL EQUIPMENT
34	Major Surgical set
35	Minor Surgical set
36	Near Vision Chart
37	Operation Microscope including accessories
38	Operation Table
39	Ophthalmic Phoropter
40	Optometry Instrument auto refractometer
41	Ophthalmic Instrument Portable keratometer
42	Optical Instrument Sa Wing machine
43	Ordinary Patient Trolley
44	Patient Trolley
45	Patient's examination bed
46	Patient's Wheelchair
47	Post-Mortem set
48	Pupillary distance ruler
49	Rail cot
50	Refraction chair
51	Slit Lamp
52	Sphygmomanometer(BP Cuff)
53	Stethoscope
54	Spot Lamp
55	Sterilizer (Table Top)
56	Sterilizing Drum(Large & Small)
57	Suction Machine
58	Syringe Pump
59	Tracheostomy Set
60	Trial Lens frame
61	Three - Hole Driller
62	Thermometer
63	Ultrasonic Cleaner
64	X-Ray Machine
65	Stethoscope
66	BP Cuff
67	Pulse (fingertip)
68	Labour bed

နောက်ဆက်တွဲ(ခ-၁)

ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်မကျသင့်သော COVID-19 တားဆီးကာကွယ်ကုသရာတွင် အသုံးပြုသည့်  
ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ ပစ္စည်းကိရိယာတန်ဆာပလာများ

NO	MEDICAL EQUIPMENT
1	Automatic pipette
2	Binocular microscope Compound
3	Biosafety Cabinet, Class II A2
4	Cassette filling Cabinet
5	Centrifuge (12 holes)RPM
6	Centrifuge(20 holes)
7	CO2 Incubator
8	Cooled incubator
9	Counting chamber
10	Culture & sensitivity machine
11	Digital balance
12	Digital balance for pipette calibration
13	Electrolyte Analyzer
14	Electron microscope
15	ESR stand & tube
16	Fluorecent Microscope (fluroscope)
17	Fully auto biochemical analyzer System
18	Fully auto coagulation analyzer
19	Grossing station
20	Haematology analyzer(3 parts)
21	Laboratory timer
22	Laminar air flow cabinet
23	Microtome
24	Pharmaceutical refrigerator
25	Sahli's box
26	Semiauto biochemical analyser
27	Sterilization indicator for autoclaves
28	Storage Refrigerator (2-8' C)
29	The IF sprinter(Indirect Immunofluoremcence)
30	Urine Analyser
31	Computed radiography (CR)
32	CT Scan 16 slices (Computed Tomography)

NO	MEDICAL EQUIPMENT
33	Laser Imager
34	Lead Apron
35	Lead shields vest
36	Ultrasound
37	Cardiac Table
38	Dressing Trolley
39	ICU Bed (Intensive Care Unit)
40	Instrument table
41	Instrument tray
42	Instruments Cabinet
43	Mayo's Trolley
44	Medicine Trolley
45	Nebulizer
46	Patient's Trolley
47	Anaesthetic Trolley
48	Blood gas analyzer (Poison Unit)
49	Central Monitor
50	Laryngoscope (Adult & Child)
51	Ventilator (Non-Invasive, Transport, ICU)
52	Oxygen Cylinder(Large & Small)
53	Oxygen Plant
54	Patient Monitor for ICU (Basic+Invasive+CO2)
55	Portable Blood gas Analyzer
56	Pulse Oxymeter (Hand-held)
57	PPE (Full Set)
58	N-95(Mask)
59	Surgical Mask
60	Non contact thermometer
61	Surgical Mask
62	Isolation Gown
63	Rubber Boots
64	Face Shield(cover)
65	Goggles
66	Disposable cap
67	E Glove

NO	MEDICAL EQUIPMENT
68	Bleaching Powder
69	Hand Sanitizer(500 ml)
70	Isopropyl Alcohol(2-Liter)
71	Viral Transport media
72	Shoe cover
73	Hand speaker
74	Apron
75	Sprayer
76	ICU Bed
77	Thermal Scanner
78	Liquid Oxygen
79	Oxygen Concentrator
80	Oxygen Generator

ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်မကျသင့်သည့် အိမ်သုံးဆေးဝါးနှင့် အခြားလူသုံးဆေးဝါးများ

- (၁) 4FDC
- (၂) Acetazolamide
- (၃) Acetylcysteine
- (၄) Acetylsalicylic acid
- (၅) Aciclovir
- (၆) Albendazole
- (၇) Allopurinol
- (၈) Aluminium Hydroxide
- (၉) Amiloride
- (၁၀) Aminophylline
- (၁၁) Amitriptyline(hydrochloride)
- (၁၂) Amlodipine
- (၁၃) Amoxicillin
- (၁၄) Amoxicillin with clavulanic acid
- (၁၅) Antisnake venom serum (cobra antivenom)
- (၁၆) Antisnake venom serum (viper antivenom)
- (၁၇) Artemether
- (၁၈) Artesunate
- (၁၉) Ascorbic acid
- (၂၀) Atenolol
- (၂၁) Atropine
- (၂၂) Azithromycin



- (၂၃) Barium sulfate
- (၂၄) BCG vaccine
- (၂၅) Beclomethasone (Dipropionate)
- (၂၆) Benzalkonium(chloride)
- (၂၇) Benzathine penicillin)
- (၂၈) Benzhexol
- (၂၉) Benzoic acid + Salicylic acid
- (၃၀) Benzoin Tincture
- (၃၁) Benzyl benzoate
- (၃၂) Benzylpenicillin G
- (၃၃) Betamethasone (Valerate)
- (၃၄) Bisacodyl
- (၃၅) Bismuth subnitrate and iodoform
- (၃၆) Boric acid/Spirit
- (၃၇) Bupivacaine
- (၃၈) Calamine
- (၃၉) Calcium gluconate
- (၄၀) Carbamazepine
- (၄၁) Carbimazole
- (၄၂) Carbocysteine
- (၄၃) Carvedilol
- (၄၄) Cephalexin
- (၄၅) Cetirizine
- (၄၆) Cetrimeide

- (၄၇) Charcoal
- (၄၈) Chloramphenicol
- (၄၉) Chlorhexidine (digluconate)
- (၅၀) Chlorhexidine + Neomycin
- (၅၁) Chlorine based compound
- (၅၂) Chloroquine
- (၅၃) Chloroxylonol
- (၅၄) Chlorpheniramine
- (၅၅) Chlorpromazine (hydrochloride)
- (၅၆) Chlorthalidone
- (၅၇) Ciprofloxacin
- (၅၈) Citrate Phosphate Dextrose-Adenine 1
- (၅၉) Clofazimine
- (၆၀) Clotrimazole
- (၆၁) Cloxacillin
- (၆၂) Coal tar
- (၆၃) Codeine phosphate
- (၆၄) Colchicine
- (၆၅) Comprox AC + Solution Dichlormetaxylonol (Aseptol)
- (၆၆) Condoms
- (၆၇) Copper Intra-Uterine Device (Cu-IUD)
- (၆၈) Co-trimoxazole
- (၆၉) Dapsone
- (၇၀) Deferoxamine

- (၇၁) Dexamethasone
- (၇၂) Dextran 70
- (၇၃) Dextran 40
- (၇၄) Dextrose
- (၇၅) Dextrose and sodium chloride
- (၇၆) Diazepam
- (၇၇) Diclofenac
- (၇၈) Diethyl Ether
- (၇၉) Diethylcarbamazine
- (၈၀) Digoxin
- (၈၁) Diloxanide furoate
- (၈၂) Diltiazem
- (၈၃) Dimercaprol
- (၈၄) Dimethicone
- (၈၅) Diphenhydramine(hydrochloride)
- (၈၆) Diphtheria, Pertussis and Tetanus vaccine
- (၈၇) Domperidone(maleate)
- (၈၈) Doxycycline
- (၈၉) Enalapril
- (၉၀) Ephedrine
- (၉၁) Epinephrine
- (၉၂) Ergocalciferol
- (၉၃) Ergometrine (hydrogen maleate)
- (၉၄) Erythromycin

- (၉၅) Ethambutol
- (၉၆) Ethinylestradiol + Levonorgestrel
- (၉၇) Ethinylestradiol + Norethisterone
- (၉၈) Fentanyl
- (၉၉) Ferrous Salts (sulfate, fumarate)
- (၁၀၀) Fluconazole
- (၁၀၁) Flumazenil
- (၁၀၂) Fluoxetine(hydrochloride)
- (၁၀၃) Folic acid
- (၁၀၄) Formaldehyde
- (၁၀၅) Framycetin (Sulfate)
- (၁၀၆) Furosemide
- (၁၀၇) Gelatin infusion
- (၁၀၈) Gentamicin
- (၁၀၉) Glibenclamide
- (၁၁၀) Gliclazide
- (၁၁၁) Glutaraldehyde
- (၁၁၂) Glyceryl Trinitrate
- (၁၁၃) Haemophilus Influenzae B Vaccine
- (၁၁၄) Haloperidol
- (၁၁၅) Halothane
- (၁၁၆) Hepatitis B Vaccine
- (၁၁၇) Human Papilloma Virus Bivalent Vaccine
- (၁၁၈) Hydralazine

- (၁၁၉) Hydrochlorothiazide
- (၁၂၀) Hydrocortisone
- (၁၂၁) Hydrogen Peroxide
- (၁၂၂) Hydroxocobalamin
- (၁၂၃) Hyoscine (butylbromide)
- (၁၂၄) Insulin
- (၁၂၅) Isoflurane
- (၁၂၆) Isoniazid
- (၁၂၇) Isoniazid & Rifampicin
- (၁၂၈) Isosorbide Dinitrate
- (၁၂၉) Isosorbide Mononitrate
- (၁၃၀) Ketamine
- (၁၃၁) Ketoconazole
- (၁၃၂) Labetalol (hydrochloride)
- (၁၃၃) Levamisole
- (၁၃၄) Levodopa + Carbidopa
- (၁၃၅) Levonorgestrel
- (၁၃၆) Levothyroxine (sodium salt)
- (၁၃၇) Lignocaine
- (၁၃၈) Magnesium hydroxide
- (၁၃၉) Magnesium Sulfate
- (၁၄၀) Mannitol
- (၁၄၁) Measles Vaccine
- (၁၄၂) Measles/Mumps/Rubella Vaccine

- (၁၄၃) Mebendazole
- (၁၄၄) Medroxyprogesterone (acetate) /depot
- (၁၄၅) Mefloquine
- (၁၄၆) Metformin (hydrochloride)
- (၁၄၇) Methylated spirit
- (၁၄၈) Methyldopa
- (၁၄၉) Metoclopramide (hydrochloride)
- (၁၅၀) Metoprolol (tartrate)
- (၁၅၁) Metronidazole
- (၁၅၂) Miconazole
- (၁၅၃) Midazolam
- (၁၅၄) Misoprostol
- (၁၅၅) Morphine
- (၁၅၆) Multivitamin and Mineral preparation
- (၁၅၇) Naloxone
- (၁၅၈) Neomycin
- (၁၅၉) Nevirapine
- (၁၆၀) Nicotinamide
- (၁၆၁) Nifedipine retard
- (၁၆၂) Nikethamide
- (၁၆၃) Nitrous oxide
- (၁၆၄) Norepinephrine
- (၁၆၅) Norethisterone
- (၁၆၆) Norfloxacin

- (၁၆၇) Nystatin
- (၁၆၈) Omeprazole
- (၁၆၉) Ondansetron (hydrochloride)
- (၁၇၀) Oral Rehydration Salts
- (၁၇၁) Oxygen
- (၁၇၂) Oxymetazoline (hydrochloride)
- (၁၇၃) Oxytocin
- (၁၇၄) Paracetamol
- (၁၇၅) Permethrin
- (၁၇၆) Pethidine
- (၁၇၇) Phenobarbital
- (၁၇၈) Phenoxymethyl penicillin
- (၁၇၉) Physiological Saline
- (၁၈၀) Pilocarpine (hydrochloride or nitrate)
- (၁၈၁) Poliomyelitis Vaccine
- (၁၈၂) Polymyxin B+ Neomycin
- (၁၈၃) Potassium chloride
- (၁၈၄) Potassium citrate
- (၁၈၅) Potassium Permanganate
- (၁၈၆) Povidone - Iodine
- (၁၈၇) Pralidoxime
- (၁၈၈) Prazosin (hydrochloride)
- (၁၈၉) Prednisolone
- (၁၉၀) Primaquine

- (၁၉၁) Prochlorperazine
- (၁၉၂) Promethazine
- (၁၉၃) Propofol
- (၁၉၄) Propranolol
- (၁၉၅) Pyrazinamide
- (၁၉၆) Pyridoxine (hydrochloride)
- (၁၉၇) Quinine
- (၁၉၈) Rabies immunoglobulin (Human origin)
- (၁၉၉) Rabies Vaccine
- (၂၀၀) Ranitidine (hydrochloride)
- (၂၀၁) Retinol
- (၂၀၂) Riboflavin
- (၂၀၃) Rifampicin
- (၂၀၄) Riger Lactate
- (၂၀၅) Salbutamol (Sulfate)
- (၂၀၆) Salicylic acid
- (၂၀၇) Silver sulphadiazine
- (၂၀၈) Sodium Bicarbonate
- (၂၀၉) Sodium bicarbonate glycerine
- (၂၁၀) Sodium Chloride
- (၂၁၁) Sodium Fluoride
- (၂၁၂) Spironolactone
- (၂၁၃) Streptomycin
- (၂၁၄) Tetanus Immunoglobulin (Human origin)



- (၂၁၅) Tetanus Vaccine
- (၂၁၆) Tetracycline Eye ointment
- (၂၁၇) Theophylline
- (၂၁၈) Thiamine (hydrochloride)
- (၂၁၉) Thiopental
- (၂၂၀) Timolol (maleate)
- (၂၂၁) Tinidazole
- (၂၂၂) Typhoid, Paratyphoid A & B Vaccine with Vi antigen
- (၂၂၃) Verapamil (hydrochloride)
- (၂၂၄) Vitamin B complex
- (၂၂၅) Vitamin K 1
- (၂၂၆) Abacavir
- (၂၂၇) Atracurium
- (၂၂၈) Didanosine
- (၂၂၉) Efavirenz
- (၂၃၀) Indinavir
- (၂၃၁) Lamivudine
- (၂၃၂) Lopinavir/Ritonavir
- (၂၃၃) Neostigmine (metilsulphate)
- (၂၃၄) Pancuronium
- (၂၃၅) Pyridostigmine
- (၂၃၆) Ritonavir
- (၂၃၇) Stavudine
- (၂၃၈) Suxamethonium chloride

- (၂၃၉) Tenofovir
- (၂၄၀) Tramadol
- (၂၄၁) Tranexamic acid
- (၂၄၂) Vecuronium bromide
- (၂၄၃) Zidovudine
- (၂၄၄) 5 Fluorouracil
- (၂၄၅) 6 Mercaptopurine
- (၂၄၆) Albumin (Human)
- (၂၄၇) Alfacalcido (1 & Hydroxycholecalciferol)
- (၂၄၈) Alprazolam
- (၂၄၉) Anti-D immunoglobulin
- (၂၅၀) Asparaginase
- (၂၅၁) Atorvastatin
- (၂၅၂) Azathioprine
- (၂၅၃) Bleomycin C
- (၂၅၄) Bromocriptine
- (၂၅၅) Capreomycin
- (၂၅၆) Carboplatin
- (၂၅၇) Cefaclor
- (၂၅၈) Cefixime
- (၂၅၉) Ceftazidime
- (၂၆၀) Ceftriaxone
- (၂၆၁) Cefuroxime
- (၂၆၂) Chlorambucil

- (၂၆၃) Cinnarizine (hydrochloride)
- (၂၆၄) Clindamycin
- (၂၆၅) Clomipramine (hydrochloride)
- (၂၆၆) Clomiphene Citrate
- (၂၆၇) Clopidogrel (hydrogen sulfite)
- (၂၆၈) Cyclophosphamide
- (၂၆၉) Cycloserine
- (၂၇၀) Dacarbazine
- (၂၇၁) Dactinomycin
- (၂၇၂) Daunorubicin
- (၂၇၃) Dopamine (hydrochloride)
- (၂၇၄) Doxorubicin
- (၂၇၅) Erythropoietin
- (၂၇၆) Ethinylestradiol
- (၂၇၇) Ethionamide
- (၂၇၈) Ethosuximide
- (၂၇၉) Etoposide
- (၂၈၀) Finasteride
- (၂၈၁) Flucloxacillin
- (၂၈၂) Fluphenazine (decanoate / enantate)
- (၂၈၃) Fortified Procaine Penicillin G
- (၂၈၄) Glimepiride
- (၂၈၅) Glipizide
- (၂၈၆) Heparin

- (၂၈၇) Hepatitis B immunoglobulin
- (၂၈၈) Hydroxyurea
- (၂၈၉) Imipenem + cilastatin
- (၂၉၀) Iodine
- (၂၉၁) Japanese Encephalitis/ Vaccine
- (၂၉၂) Kanamycin
- (၂၉၃) Lactulose
- (၂၉၄) Levofloxacin
- (၂၉၅) Lincomycin
- (၂၉၆) Lipid Solution
- (၂၉၇) Lorazepam
- (၂၉၈) Losartan(potassium)
- (၂၉၉) Lugol's Iodine
- (၃၀၀) Meningococcal Vaccine
- (၃၀၁) Methadone
- (၃၀၂) Methyl prednisolone
- (၃၀၃) Niclosamide
- (၃၀၄) Norethisterone enantate
- (၃၀၅) Ofloxacin
- (၃၀၆) Penicillamine
- (၃၀၇) Phenytoin
- (၃၀၈) Polymyxin +Bacitracin +Neomycin
- (၃၀၉) Procarbazine
- (၃၁၀) Propylthiouracil

- (၃၁၁) Prostaglandin F2 Alpha Injection
- (၃၁၂) Saquinavir
- (၃၁၃) Simvastatin
- (၃၁၄) Sodium Nitrite
- (၃၁၅) Sodium Thiosulphate
- (၃၁၆) Sulfasalazine
- (၃၁၇) Tamoxifen
- (၃၁၈) Testosterone ester
- (၃၁၉) Tetracaine (hydrochloride)
- (၃၂၀) Tincture opium
- (၃၂၁) Tropicamide
- (၃၂၂) Valproic Acid
- (၃၂၃) Vancomycin
- (၃၂၄) Vinblastine
- (၃၂၅) Vincristine
- (၃၂၆) Warfarin sodium
- (၃၂၇) Xylometazoline
- (၃၂၈) Yellow-Fever Vaccine
- (၃၂၉) Amikacin
- (၃၃၀) Amiodarone
- (၃၃၁) Amphotericin B
- (၃၃၂) Celecoxib
- (၃၃၃) Dobutamine (Hydrochloride)
- (၃၃၄) Ifosfamide

- (၃၃၅) Levonorgestrel releasing Implant
- (၃၃၆) Methotrexate
- (၃၃၇) Netilmicin
- (၃၃၈) Ribavirin
- (၃၃၉) Sodium Nitroprusside
- (၃၄၀) Streptokinase
- (၃၄၁) Valganciclovir
- (၃၄၂) Patient kit (I & III)
- (၃၄၃) 3FDC(HRE)(75/150/275)mg
- (၃၄၄) 2FDC(HRE)(75/150)mg
- (၃၄၅) ETB 100 mg
- (၃၄၆) Paed : HRZ (30/60/150)mg
- (၃၄၇) Paed : HR (30/60)mg
- (၃၄၈) Paediatric HR(60/60)mg
- (၃၄၉) PAS sodium Granules 60% 100g
- (၃၅၀) PAS powder/sac
- (၃၅၁) PZA 500mg
- (၃၅၂) Linezolid
- (၃၅၃) Clofazimine
- (၃၅၄) Moxifloxacin
- (၃၅၅) Bedaquilline
- (၃၅၆) Co-amoxiclav
- (၃၅၇) Adrenaline 10's, inj
- (၃၅၈) Glucose 50% inj

- (၃၅၉) Water for injection 5 ml
- (၃၆၀) PZA 400 mg
- (၃၆၁) Benzhexol hydrochloride ( trihexyphenidy ) 2 mg
- (၃၆၂) Citalopram hydrobromid
- (၃၆၃) Lopramide 2 mg
- (၃၆၄) Olanzapine 10 mg
- (၃၆၅) Risperidone 2 mg
- (၃၆၆) Sertraline 25 mg
- (၃၆၇) Sertraline 50 mg
- (၃၆၈) Sodium valporate 200 mg
- (၃၆၉) Sodium valporate 300 mg retard
- (၃၇၀) 3 FDC IN HIV/AIDS TREATMENT
- (၃၇၁) 2 FDC IN HIV/AIDS TREATMENT
- (၃၇၂) Single Drug IN HIV/AIDS TREATMENT
- (၃၇၃) Emtricitabine (FTC) 200 mg once daily
- (၃၇၄) Atazanavir (ATV)
- (၃၇၅) Low-dose ritonavir to boost another PL(/r)
- (၃၇၆) Ritonavir boosted lopinavir (LPV/r)
- (၃၇၇) Atazanavir boosted lopinavir (ATV/r)
- (၃၇၈) A boosted protease inhibitor (bpl) plus two  
NRTIs are used for second line ART.
- (၃၇၉) ATV/ and LPV/r are the preferred Pls for  
second- line ART

ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနက သတ်မှတ်သော COVID-19 တားဆီးကာကွယ်ကုသရာတွင် အသုံးပြုသည့် ဆေးဝါးနှင့် ဆေးဝါးကုန်ကြမ်းပစ္စည်းစာရင်း

Sr.No	Generic Drug
1.	Anti-Infective-Amoxicillin, Co-Amoxiclav, Cefotaxime, Ceftazidime, Cephalexin, Cefixime, Ceftriaxone, Cefuroxime, Gentamicin, Amikacin, Azithromycin, Linezolid, Levofloxacin, Moxifloxacin, Sulbactam, Favipiravir, Remdesivir.
2.	Corticosteroid-dexamethasone, prednisolone, hydrocortisono
3.	Antihistamine - Chlorpheniramine, Cetirizine, Loratidine, Levocetirizine, Fexofenadine
4.	Mucolytics-Bromhexine, Ambroxol, Acetyl Cysteine, Carbocisteine
5.	Anti-emetic-Domperidone, Metoclopramide
6.	Cough suppressant - Dextromethorphan
7.	Analgesic and Antipyretic- Paracetamol, Ibuprofen, Diclofenac
8.	Zinc
9.	Vitamin A, B Group, C, D, E, K



နောက်ဆက်တွဲ (ဃ)

ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်မကျသင့်သည့် ဆေးဝါးကုန်ကြမ်းပစ္စည်းစာရင်း

COLOUR, OIL FAVOUR AND ESSENCE

Sr. No	H.S Code	Items
1	29420000	Amaranth (C.1.16185)
2	1518001900	Anise Oil (Aniseed Oil) BP
3		Apple Green Dye (H 4198)
4	15180019000	Arachis Oil Bp (Injection Grade)
5	15060000	Clove Oil BP
6	32030010	Brown Dye (17274)
7	29420000	Permanent Carmine (Carminic Acid)
8	15220090	Cinnamon Oil
9	32041190	Dill Oil BP
10	32041190	Dispersed Green (18393)
11	32041190	Dispersed Pink (11150) or (15008)
12	32041190	Dispersed Yellow (17758) or (15043)
13	32041190	Dispersed Orange (11348)
14	33029000	Eucalyptus Oil BP
15	29369000	Euflavine (Acridine Neutral BPC)
16	32041190	Oil Green Dye (1478)
17	32030090	Hexacol Blue V.R.S Colour Powder
18	29142990	Reduced Iron BP
19	29420000	Karakorum Bouquet
20	33011900	Lavender (English) BPC (8355)
21	33011900	Terpeneless Lemon Oil BP
22	33019090	Nutmeg Oil BP
23	33011900	Soluble Essence of Sweet Orange
24	2942000	NO.1 (non-alcoholic) BPC
25	33012400	Peppermint Oil BP
26	33012400	Peppermint Oil BP (Extra strong)

နောက်ဆက်တွဲ (ဃ-၁)

ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်မကျသင့်သည့် ဆေးဝါးကုန်ကြမ်းပစ္စည်းစာရင်း

COLOUR, OIL FAVOUR AND ESSENCE

Sr. No	H.S Code	Items
27	33019000	Pine Oil
28	22029090	Raspberry Flavour 7394 (non-alcoholic)
29	29420000	Rutin
30	33011900	Turpentine Oil
31	33011900	Bixa Seed (Bixaceae)

NO.(1) PHARMACEUTICAL FACTORY (YANGON)

ACTIVE PHARMACEUTICAL RAW MATERIALS AND EXCIPIENTS

Sr. No	H.S Code	Items
1	13012000	Acacia Powder BP (Gun Arabic;Gum Acacia)
2	29242990	Acetomenaphthone BP (Vitamin K) (100 mesh)
3	29152100	Acetic Acid, Glacial (Analar)
4	29141100	Acetone BP (Propanone)
5	29379000	Adrenaline/ Epinephrine/ BP (Injection Grade)
6	13023100	Agar- Agar BP (Bacteriolo gical Grade)
7	29332990	Albendazole BP (100 mesh)
8	29335990	Allopurinol BP (100 mesh)
9	29420000	Cape Aloes (Aloes BP)
10	29420000	Alum BP (Potash Alum;
11	28332210	Aluminium potassium sulfate)
12	28332210	Alhydrogel (Aluminium Hydroxide gel)
13	28183000	Dried Aluminium Hydroxide BP
14	28183000	Aluminium Hydroxide Magnesium/ Carbonate co-dried gel
15	29395900	Aminophylline BP (100 mesh)
16	29420000	Amlodipine Besilate BP (100 mesh)
17	28151200	Ammonia solution (Strong)
18	28369990	Ammonium Bicarbonate BP
19	28271000	Ammonium Chloride BP (100 mesh)
20	2833221000	Ammonium Sulphate BP
21	2941101900	Amoxicillin Trihydrate BP (compacted Form ready for capsule filling)
22	2941101900	Ampicillin Trihydrate BP (compacted Form ready for capsule filling)
23	29362700	Ascorbic Acid BP (Fine Powder 100 mesh)
24	29362700	Ascorbic Acid BP (Injection Grade)
25	29362700	Ascorbic Acid BP (Coated)

NO.(1) PHARMACEUTICAL FACTORY (YANGON)

ACTIVE PHARMACEUTICAL RAW MATERIALS AND EXCIPIENTS

Sr. No	H.S Code	Items
26	29182100	Aspirin BP (Acetylsalicylic Acid)/ (Fine Powder 100 mesh)
27	29420000	Atenolol BP (100 mesh)
28	29399990	Atropine Sulphate BP (Injection Grade)
29	29419000	Azithromycin BP (compacted form ready for capsule filling)
30	1521901010	Beeswax, white BP
31	1521901010	Beeswax, yellow BP
32	25081000	Bentonite BP
33	29420000	Benzalkonium Chloride BP
34	29163100	Benzoic Acid Powder BP
35	29163100	Sumatra Benzoin BP (Block) (Gum Benzoin)
36	29062100	Benzyl Alcohol BP (Phenylmethanol) (Injection Grade)
37	29163100	Benzyl Benzoate BP (Phenylmethylbenzoate)
38	29411000	Benzylpenicillin Sodium BP (Sterile Powder ready for vial filling)
39	29420000	Borax BP (Sodium Borate, Sodium Tetraborate)
40	2810000020	Boric Acid BP
41	29420000	Bromhexine Hydrochloride BP/ Fine Power (100 mesh)
42	29420000	Butylated Hydroxyanisole BP (BHA)
43	29420000	Butylated Hydroxy Toluene BP (BHT)
44	29420000	Caffeine BP (Anhydrous Caffeine)
45	29420000	Calamine Powder BP
46	28051900	Calcium Ascorbate BP
47	28365000	Calcium Carbonate BP
48	28272090	Calcium Chloride Hexahydrate BP/ (Injection Grade)
49	28261900	Calcium Fluoride Powder BP (Extra Pure)
50	28261900	Calcium D Saccharate BP (Injection Grade)

NO.(1) PHARMACEUTICAL FACTORY (YANGON)

ACTIVE PHARMACEUTICAL RAW MATERIALS AND EXCIPIENTS

Sr. No	H.S Code	Items
51	29199000	Calcium Gluconate BP for Injection/ (Calcium D-Gluconate Monohydrate)
52	29199000	Calcium Glycerophosphate Bp
53	28352590	Calcium Hydrogen Phosphate Dihydrate BP (Dibasic Calcium Phosphate)
54	28259000	Calcium Hydroxide BP
55	29362400	Calcium Pantothenate BP (100 mesh)
56	29142910000	Camphor, Racemic BP
57	29420000	Carbimazole BP (100 mesh)
58	29420000	Carboscisteine BP (100 mesh)
59	29152990	Carmellose Sodlum BP (Carboxymethyl Cellulose Sodium) BP
60	1521901010	Carnauba Wax BP
61	29420000	Carvedilol BP (100 mesh)
62	1515301090	Castor Oil BP (Refined)
63	2941900000	Cefotaxime Sodium BP (compacted form Ready for capsule filling)
64	2941900000	Ceftriaxone Sodium BP (compacted form Ready for capsule filling)
65	29420000	Cetirizine Hydrochloride BP (Cetirizine Dihydrochloride) (100 mesh)
66	29420000	Cetomacrogol 1000 BP
67	29072990	Cetostearyl Alcohol BP
68	29072990	Cetyl Alcohol BP
69	29420000	Charcoal, Activated BP (Decolourising Charcoal)
70	29333910	Chloramphenicol BP (50/60 mesh)
71	29333910	Chloramphenicol BP (microfine sterile Powder)
72	29333990	Chloramphenicol Palmltate BP

NO.(1) PHARMACEUTICAL FACTORY (YANGON)

ACTIVE PHARMACEUTICAL RAW MATERIALS AND EXCIPIENTS

Sr. No	H.S Code	Items
73	29420000	Chlorhexidine Gluconate Solution BP (20.0% w/v)
74	29420000	Chlorinated Lime BP
75	29071900	Chlorocresol BP (4-Chloro-3-methylphenol)
76	29031300	Chloroform BP
77	29335990	Chloroquine Phosphate BP (100 mesh)
78	29333910	Chlorphenamine Maleate BP (100 mesh)
79	29343000	Chlorpromazine Hydrochloride BP (Injection grade)
80	29343000	Chlorpropamide BP (100 mesh)
81	29420000	Chlortalidone BP (100 mesh)
82	29420000	Choline Bitartrate NF
83	29420000	Cinnarizine BP (100 mesh)
84	29420000	Ciprofloxacin Hydrochloride BP (100 mesh)
85	291814000	Citric Acid Anhydrous BP (100 mesh)
86	291814000	Citric Acid Monohydrate BP
87	29420000	Clindamycin Hydrochloride BP (50/ 60)
88	29420000	Cloxacillin Sodium BP (compacted form)
89	29349990	Codeine Phosphate BP (Codeine Phosphate Hemihydrate) (100 mesh)
90	29369000	Colecalciferol BP (Cholecalciferol) (Vit D <sub>3</sub> 40,000 IU/ mg)
91	28332500	Copper Sulfate Pentahydrate BP
92	29071200	Cresol BP
93	29420000	Croscarmellose Sodium BP (100 mesh)
94	29420000	Crospovidone BP (100 mesh)
95	29420000	Cupric Oxide Powder (Analytical Grade) (Black Copper Oxide)
96	29362600	Cyanocobalamin BP (Injection Grade)
97	29362600	Cyanocobalamin BP (Stable type)
98	29154000	Dehydrocholic Acid USP (100 mesh)

NO.(1) PHARMACEUTICAL FACTORY (YANGON)

ACTIVE PHARMACEUTICAL RAW MATERIALS AND EXCIPIENTS

Sr. No	H.S Code	Items
99	29420000	Dehydroemetine Dihydrochloride (Injection Grade)
100	29372200	Dexamethasone BP (microfine Powder)
101	29372200	Dexamethasone Sodium Phosphate BP (Injection Grade)
102	29420000	Dexpanthenol BP (Pantothenyl Alcohol) (Injection Grade)
103	35051010	Dextran 40 (Injection Grade) (Average relative molecular mass: about 40,000)
104	35051010	Dextran 70 (Injection Grade) (Average relative Molecular mass: about 70,000)
105	29334900	Dextromethorphan Hydrobromide BP (100 mesh)
106	29339900	Diazepam BP (100 mesh)
107	29420000	Diazepam BP (Injection Grade)
108	29420000	Dichlorometaxilenol BPC 1 (Dichloroxyleno)
109	29420000	Diclofenac sodium BP (100 mesh)
110	29420000	Diethyltoluamide (DEET, Metadelphene)
111	29389000	Digoxin BP (100 mesh)
112	29420000	Dimenhydrinate BP(100 mesh)
113	29420000	Diphenhydramine Hydrochloride BP
114	29420000	Disodium Edetate BP
115	29420000	Doxycycline Hyclate BP (Compacted Form)
116	1521901010	Emulsifying Wax BP
117	29420000	Enalapril Maleate BP (100 mesh)
118	29420000	L-Ephedrine Hydrochloride BP (Injection grade)
119	2936290000	Ergocalciferol BP (Vitamin D2)
120	2936290000	Ergometrine Maleate BP (100 mesh)
121	29221910	Ethambutol Hydrochloride BP (100 mesh)
122	29121990	Ethanol BP (Absolute Alcohol, Dehydrated Alcohol)
123	29094900	Ethanol (96%) BP

NO.(1) PHARMACEUTICAL FACTORY (YANGON)

ACTIVE PHARMACEUTICAL RAW MATERIALS AND EXCIPIENTS

Sr. No	H.S Code	Items
124	29095000	Ether BP (Anaesthetic Ether)
125	29095000	Ether BP (Solvent Ether)
126	29420000	Ethinylestradiol BP
127	29420000	Ethylenediamine BP
128	29171900	Ferrous Fumarate BP (100 mesh)
129	29171900	Ferrous Sulphate BP (100 mesh) (Dried)
130	29411000	Flucloxacillin Sodium BP (compacted form)
131	29420000	Fluconazole BP
132	29420000	Fluoxetine Hydrochloride BP
133	29362900	Folic Acid BP (100 mesh)
134	29362900	Folic Acid BP (Injection Grade)
135	29121190	Formaldehyde Solution BP (35% m/m)
136	29411000	Fortified Procaine Penicillin BP (Sterile powder ready for vial filling)
137	29420000	Furosemide BP (100 mesh)
138	29420000	Furosemide BP (Injection Grade)
139	35030019	Gelatin BP
140	29420000	Gentamicin Sulphate BP (Injection Grade)
141	29420000	Gliclazide BP (100 mesh)
142	29420000	Glucose BP (Glucose Monohydrate)
143	29420000	Glucose, Anhydrous BP fine powder (Oral Grade)
144	29420000	Glucose, Anhydrous BP (Injection Grade)
145	29420000	Glucose, Liquid BP
146	29054500	Glycerol BP (Propane -1,2,3-triol)
147	29054500	Glycerol Monostearate 40-55 BP (Empilam S.E) (Glyceryl Monostearate)



NO.(1) PHARMACEUTICAL FACTORY (YANGON)

ACTIVE PHARMACEUTICAL RAW MATERIALS AND EXCIPIENTS

Sr. No	H.S Code	Items
148	29420000	Haloperidol BP (100 mesh)
149	29061000	Hydrochloric Acid BP
150	29350000	Hydrochlorothiazide BP (100 mesh)
151	28470090	Hydrogen Peroxide Solution BP (30%)
152	29362200	Hydroxocobalamin Chloride BP (Injection Grade)
153	39123900	Hypromellose BP (Hydroxypropylmethycellulose)
154	39123900	Hypromellose Phthalate BP (Hydroxypropylmethylcellulose Phthalate)
155	29420000	Myo-Inositol BP (Inosital)
156	28012000	Iodine BP (Resublimed)
157	29333910	Isoniazid BP (100 mesh)
158	29051200	Isopropyl Alcohol BP (Propan-2-ol)
159	29420000	Diluted Isosorbide Mononitrate BP (100 mesh)
160	29420000	Itraconazole BP (100 mesh)
161	25070000	Light Kaolin BP
162	2918110000	Lactic Acid BP
163	29400000	Lactose, Anhydrous BP (200 mesh)
164	29242990	Lidocaine Hydrochloride BP (Injection Grade)
165	29420000	Losartan Potassium BP (100 mesh)
166	29224100	Lysine Hydrochloride BP (100 mesh)
167	29420000	Macrogol 6000 BP (Polyethylene Glycol 6000)
168	29369990	Light Magnesium Carbonate BP
169	29420000	Lindane BP (Gamma Benzene Hexachloride BP)
170	13021900	Liquorice Juice Block
171	13021900	Liquorice Extract Powder (100 mesh)
172	28272090	Magnesium Chloride Hexahydrate BP (Injection Grade)
173	28161000	Magnesium Hydroxide BP (100 mesh)

NO.(1) PHARMACEUTICAL FACTORY (YANGON)

ACTIVE PHARMACEUTICAL RAW MATERIALS AND EXCIPIENTS

Sr. No	H.S Code	Items
174	25199020	Light Magnesium Oxide BP
175	29157010	(Light Magnesia) (100 mesh)
176	29157010	Magnesium Stearate BP (200 mesh)
177	28332100	Magnesium Sulfate Heptahydrate BP (Epsom Salts) (Injection Grade)
178	28332100	Magnesium Trisilicate BP (100 mesh)
179	28332100	Maleic Acid BP
180	28201000	Manganese Dioxide BP (100 mesh)
181	2905110000	Mannitol BP (100 mesh)
182	2905110000	Mannitol BP (Injection Grade)
183	2915290000	Mefenamic Acid BP (100 mesh)
184	2933390000	Mefloquine Hydrochloride BP (100 mesh)
185	29333990	Mepyramine Maleate BP
186	29309090	Metaphosphoric Acid
187	29420000	Metformin Hydrochloride BP (100 mesh)
188	29182990	Methanol BP (Methyl alcohol)
189	29182990	Methyl Hydroxybenzoate BP (Methylparaben)
190	29182300	Methyl Salicylate BP (Methyl2-hydroxy Benzoate)
191	29420000	Methyltestosterone BP
192	29420000	Metoprolol Tartrate BP (100 mesh)
193	29332990	Metronidazole BP (100 mesh)
194	29332990	Metronidazole Benzoate BP
195	29332990	Metronidazole Hydrochloride BP (Injection Grade)
196	29420000	Microcrystalline Cellulose BP (100 mesh)
197	29420000	Morphine sulfate BP (Injection Grade)
198	29420000	Naproxen sodium BP (100 mesh)
199	29362900	Nicotinamide BP (100 mesh) (Niacinamide)

NO.(1) PHARMACEUTICAL FACTORY (YANGON)

ACTIVE PHARMACEUTICAL RAW MATERIALS AND EXCIPIENTS

Sr. No	H.S Code	Items
200	29362900	Nicotinamide BP (Injection Grade) (Niacinamide)
201	29362900	Nicotinic Acid BP (100 mesh)
202	29420000	Nikethamide BP
203	29379090	Noradrenaline Acid Trtrate BP/ Norepinephrine Acid Trtrate BP/ (Injection Grade)
204	2916150000	Oleic Acid BP
205	29161900	Orotic Acid BP
206	29420000	Oxyphencyclimine Hydrochloride BP (100 mesh)
207	29420000	Orphenadrine Hydrochloride BP (100 mesh)
208	29242900	Paracetamol BP (Acetaminophen) (100 mesh)
209	1521901010	Hard paraffin BP
210	1521901010	Liquid Paraffin BP
211	1521901010	White soft Paraffin BP (White Petroleum Jelly)
212	1521901010	Yellow Soft Paraffin BP (Yellow Petroleum Jelly)
213	29339900	Pethidine Hydrochloride BP (MePeridine Hydrochloride) (Injection Grade)
214	29335400	Phenobarbital BP (100 mesh)
215	29335400	Phenobarbital Sodium BP (injection Grade)
216	29349990	Phenol BP
217	29349990	Liquefied Phenol BP
218	29411000	Phenoxyethylpenicillin Potassium BP (Penicillin V Potassium) (100 mesh)
219	29420000	Phenylephrine Hydrochloride BP (100 mesh)
220	29362900	Phytomenadione BP (Vitamin K1) (Injection Grade)
221	15211000	Polishing Wax
222	29420000	Polysorbate 80 BP (Polyoxyethylene 20 Sorbitan Mono-oleate)
223	28272090	Potassium Chloride BP (50/60 mesh)

NO.(1) PHARMACEUTICAL FACTORY (YANGON)

ACTIVE PHARMACEUTICAL RAW MATERIALS AND EXCIPIENTS

224	28272090	Potassium Chloride BP (Injection Grade)
225	28272090	Potassium Citrate BP
226	28051900	Potassium Clavulanate BP (100 mesh)
227	28051900	Potassium Guaiacolsulphonate BPC
228	28152000	Potassium Hydroxide BP (Pellets) (Caustic Potash)
229	28152000	Potassium Hydroxide BP (Flakes) (Caustic Potash)
230	28276000	Potassium Iodide BP
231	28416100	Potassium Permanganate BP (Granular)
232	29181300	Potassium Sodium Tartrate Tetrahydrate BP
233	28322000	Potassium Sulfate BP (Potassium Sulphate)
234	39052900	Povidone BP (K-30) (Polyvinylpyrrolidone) (100 mesh)
235	39052900	Iodinated Povidone BP (Povidone-Iodine)
236	29372100	Prednisolone BP (Microfine Powder)
237	29420000	Primaquine phosphate BP (Primaquine Diphosphate) (100 mesh)
238	29343000	Promethazine Hydrochloride BP
239	29420000	Propranolol Hydrochloride BP (100 mesh)
240	291829990	Propyl Hydroxybenzoate BP (Propylparaben)
241	2905320000	Propylene Glycol BP pseudoephedrine
242	29339990	Hydrochloride BP (100 mesh)
243	29339990	Pyrazinamide BP (100 mesh)
244	29362500	Pyridoxine Hydrochloride BP (100 mesh)
245	29362500	Pyridoxine Hydrochloride BP (Injection Grade)
246	29362500	Pyrimethamine BP (100 mesh)
247	29392010	Quinine Dihydrochloride BP (Injection Grade)
248	29392010	Quinine Sulfate BP (Quinine Sulphate) (100 mesh)
249	29061100	Race Menthol BP (Racemic menthol)
250	29420000	Repaglinide BP (100 mesh)

NO.(1) PHARMACEUTICAL FACTORY (YANGON)

ACTIVE PHARMACEUTICAL RAW MATERIALS AND EXCIPIENTS

Sr. No	H.S Code	Items
251	293629	Synthetic Retinol Concentrate BP (Powder Form) (Vitamin A Acetate) (500,000 IU/ g)
252	293629	Synthetic Retinol Concentrate BP (Oily Form) (Vitamin A Palmitate) (1,000,000 IU/ g)/ (Vitamin A Concentrate in oily form)
253	29362200	Riboflavin BP (100 mesh)
254	29362200	Riboflavin Sodium Phosphate BP/ (Injection Grade)
255	29419000	Rifampicin BP Compacted form/ (Bulk density 0.5)
256	29251100	Saccharin Sodium BP (Soluble Saccharin) (100 mesh)
257	29420000	Salbutamol Sulfate BP (Salbutamol Sulphate) (100 mesh)
258	29420000	Salbutamol Sulfate BP (Salbutamol Sulphate) (Injection Grade)
259	29182100	Salicylic Acid BP
260	2942000	Shellac BP
261	2942000	Colloidal Anhydrous Silica BP (300 mesh)
262	2942000	Simeticone BP
263	28416900	Sodium Acetate BP (Injection Grade)
264	29181590	Sodium Acid Citrate BP (Disodium Hydrogen Citrate) (Injection Grade)
265	29163990	Sodium Banzoate BP (Sodium Benzenecarboxylate)
266	28363000	Sodium Bicarbonate BP (Sodium Hydrogen Carbonate) (100 mesh) (Oral Grade)
267	28363000	Sodium Bicarbonate BP (Sodium Hydrogen Carbonate) (Injection Grade)
268	28363000	Sodium Carbonate Anhydrous BP (Soda Ash)
269	28272090	Sodium Chloride BP (Oral Grade) (50/60 mesh)

NO.(1) PHARMACEUTICAL FACTORY (YANGON)

ACTIVE PHARMACEUTICAL RAW MATERIALS AND EXCIPIENTS

Sr. No	H.S Code	Items
270	28272090	Sodium Chloride BP (Injection Grade)
271	28051900	Sodium Citrate BP (Trisodium Citrate) (50/60 mesh)
272	28051900	Sodium Cyclamate BP
273	2815110000	Sodium Hydroxide BP (Flakes) (Caustic Soda)
274	2815110000	Sodium Hydroxide BP (Pellets) (Caustic Soda)
275	29420000	Sodium Lactate Solution BP (60% m/m) (Injection Grade)
276	28331900	Sodium Lactate Sulfate BP (Sodium Dodecyl Sulfate)
277	28419000	Sodium Metabisulfite BP (Sodium Metabisulphite, Sodium Pyrosulphite, Sodium Disulfite) (For Injection)
278	2918210001	Sodium Salicylate BP
279	28051900	Sodium Starch Glycolate BP (Type B) (200 mesh)
280	29420000	Sorcitan Palmitate BP (Sorbitan BP, Span 40)
281	11081200	Maize Starch BP (200 mesh)
282	29157030	Stearic Acid BP (100 mesh)
283	29420000	Prepared Storax BPC
284	2941200000	Streptomycin Sulfate BP (Sterile powder ready for Vial filling) (720 Iu/ mg)
285	29400000	Sucrose BP
286	29420000	Sulfacetamide Sodium BP (Soluble Sulfacetamide) (Sterile)
287	29420000	Sulfadoxine BP (100 mesh)
288	29350000	Sulfamethoxazole BP (100 mesh)
289	19420000	Sulfur for External use BP (Sylphur)
290	3304910020	Purified Talc BP (Microfine Powder)
291	2918120000	Tartaric Acid BP
292	29420000	Testosterone Decanoate BP (Injection Grade)
293	29420000	Testosterone Enantate BP (Injection Grade)

NO.(1) PHARMACEUTICAL FACTORY (YANGON)

ACTIVE PHARMACEUTICAL RAW MATERIALS AND EXCIPIENTS

Sr. No	H.S Code	Items
294	29420000	Testosterone Isocaproate BP (Injection Grade)
295	29420000	Testosterone Phenylpropionate BP (Injection Grade)
296	29420000	Testosterone Propionate BP (Injection Grade)
297	2941300000	Tetracycline Hydrochloride BP (50/60 mesh) (Ready to capsule filling)
298	2941300000	Tetracycline Hydrochloride BP (Microfine, Sterile)
299	2939590000	Theophylline BP (Injection Grade)
300	2939590000	Theophylline Hydrate BP (100 mesh) / (Theophylline Monohydrate)
301	2939590000	Thiamine Hydrochloride BP (Injection Grade)
302	29362200	Thiamine Hydrochloride BP (100 mesh)
303	29362200	Thiamine Nitrate BP (100 mesh) (Thiamine Mononitrate)
304	29420000	dl-Thioctamide
305	29420000	Thiomersal BP (Thimerosal)
306	28230000	Titanium Dioxide BP (100 mesh)
307	29420000	All-rac-Alpha Tocopheryl Acetate BP (Vitamin E Acetone)
308	29420000	Alpha Tocopheryl/ Hydrogen Succinate BP/ (Vitamin Hydrofene Succinate)
309	29420000	Tragacanth Powder BP (100 mesh)
310	29420000	Trimethoprim BP (100 mesh)
311	31021000	Urea BP (Carbamide)
312	29420000	Vanillin BP
313	29362900	Vitamin A + D2 or D3 (Combined, water miscible type)/ Vitamin A; 100,000 IU/ ML/ Vitamin D3; 20,000 IU/ML
314	2936211000	Vitamin A Palmitate/ (1,700,000 IU/ g) (Injection Grade)
315	15050010	Wool fat BP (Anhydrous Lanolin)

နောက်ဆက်တွဲ (ဃ-၁၅)

NO.(1) PHARMACEUTICAL FACTORY (YANGON)

ACTIVE PHARMACEUTICAL RAW MATERIALS AND EXCIPIENTS

Sr. No	H.S Code	Items
316	13019090	Xanthan Gum BP
317	28170010	Zinc Oxide BP (Microfine)



COMPONENT AND PACKAGING MATERIALS

Sr. No	H.S Code	Items
1	70101000	1 ml Ampoule with white breakline (BS 795;1961;Type Q)
2	70101000	2 ml Ampoule with white breakline (BS 795;1961;Type Q)
3	70101000	5 ml Ampoule without breakline (BS 795;1961;Type Q)
4	70101000	10 ml Ampoule without breakline (BS 795;1961;Type Q)
5	70101000	20 ml Ampoule without breakline (BS 795;1961;Type Q)
6	70101000	25 ml Ampoule without breakline (BS 795;1961;Type Q)
7	70101000	1 ml Ampoule without breakline (open-funnel type) (ISO 9187-1-2000(E))
8	70101000	2 ml Ampoule without breakline (open-funnel type) (ISO 9187-1-2000(E))
9	70101000	5 ml Ampoule without breakline (open-funnel type) (ISO 9187-1-2000(E))
10	70101000	20 ml Ampoule without breakline (open-funnel type) (ISO 9187-1-2000(E))
11	70101000	25 ml Ampoule without breakline (open-funnel type) (ISO 9187-1-2000(E))
12	70101000	5/8 Antibiotic vial, clear, soda-lime, Silica type III glass, complete with Rubber insert and aluminium seal
13	70101000	5/8 glass vial, clear, neutral/ Glass, (Borosilicate, type I) Complete with rubber insert and Aluminium seal
14	70101000	20/24 ml clear glass vial, sodalime-silica/ type II glass, with sulfatreated surface, complete with Rubber insert and aluminium seal
15	70101000	20 ml clear, neutral (Borosilicate, Type I) glass, freeze drying vial, Complete with rubber insert with Septum and aluminium seal
16	76018200000	5 gm Tetracycline Eye Ointment Printed Tube with BPI logo and product design

COMPONENT AND PACKAGING MATERIALS

Sr. No	H.S Code	Items
17	3901109900	Low Density Polyethylene (LDPE) Plastic Seeds, Blow-moulding, Grade without additives, (containers for parenteral and Ophthalmic use
18	4014904000	Rubber Insert and Flip-off, Aluminium Seal, (for Plastic Transfusion Bottle)
19	70171090	20 ounces Glass Transfusion, Bottles (type II) complete with Rubber Insert and green Aluminium Flip-off Seal (for ACD)
20	70171090	Dental Cartridges (Type I Borosilicate glass) Complete with Rubber Insert and Aluminium Seal
21	76082000	5 g Eye Ointment tube (Plain)
22	392239090	15 g Plastic Bottle for Eye Drop
23	70171090	½ oz glass bottle with polyethylene Wad and screw cap
24	70171090	60 ml Round glass bottle with Polyethylene wad and aluminium Screw cap with safety ring
25	70171090	One ounce amber glass Jar (Wide mouth bottle)
26	70171090	15 g Plain Tube
27	70171090	15 g Shwe War Cream Tube
28	39019090	High Density Polyethylene (HDPE) Plastic Seeds
29		White Opaque Powder (Titanium dioxide)
30	76071100	Laminated Foil (for ORS Sachets)
31	76071100	Laminated Foil (WHO Formula)
32	76071100	Laminated Foil for Strip Packing
33	76071100	Aluminium Foil and PVC rigid for Blister Packing

LABORATORY CHEMICALS AND EXPENSE MATERIALS

Sr. No	H.S Code	Items
1		Acetone (AR)
2		Acetic Anhydride (AR)
3		Ammonium Acetate BP
4		Ammonium carbonate BP
5		Arabinose BP
6		Basic Fuchsin BP
7		Bacteriological Peptone BP
8		Chloral Hydrate BP (Injection Grade)
9		Disodium Hydrogen phosphate (Anhydrous)
10		Fuller's Earth BP
11		L- cysteine BP
12		L- cysteine HCL
13		Agar- Agar BP
14		Benzene AR
15		Beta- propiolactone
16		Biotin BP
17		Calcium Hydroxide BP
18		1,4- Dioxan AR
19		Imidazole (Recrystallized) BP
20		Iso- Propanol AR
21		Indine AR
22		Kieselguhr (Diatomite) AR
23		n-Hexane AR
24		L- tyrosin BP
25		Lab-Lemco
26		Nitric Acid AR

LABORATORY CHEMICALS AND EXPENSE MATERIALS

Sr. No	H.S Code	Items
27		Platinic Chloride AR
28		Papain BPC
29		Pepsin AR (1:10000)
30		Phosphorus Pentoxide AR
31		Potassium Dichromate BP
32		Potassium Dihydrogen Phosphate BP
33		Potassium Oxalate Monohydrate BP
34		Picric Acid BP (Trinitrophenol)
35		Penicillinase
36		Silicone Emulsion (Silicone Antifoaming Agent)
37		Silicone Oil
38		Sodium Carbonate (Anhydrous) AR
39		Stannous Chloride (Anhydrous)
40		Silica Gel
41		Sodium Thioglycalate AR
42		Sucrose AR (D+)
43		Thinner
44		2,2,4- trimethylpentane (Iso-octane)
45		Tryptone T (code L-43)
46		Thiomersalate
47		Uracil
48		Porous Kieseguhr
49		(PK Candle) with metal mount
50		Porous Porcelain (PP Candle)
51		Carlson-ford Filter sheet
52		EK Filter Pad

LABORATORY CHEMICALS AND EXPENSE MATERIALS

Sr. No	H.S Code	Items
53		EKS Filter Pad
54		Filter Paper for Sparkler
55		Filter pump (type sp)
56		Seitz Filter paper Supra 80 p
57		Membrane Filter HAWP 293
58		Membrane Filter GSWP 293
59		Pre Filter AWO 3-293
60		Membrane Filter HAWP 142
61		Membrane Filter GSWP 142
62		Pre Filter AWO 3-142
63		Pre Filter AWO 6-293
64		Fluoropore Membrane Filter FGWP 293
65		Teflon RIBBON (Tape)
66		Fluoropore Membrane Filter FHLP 293
67		Membrane Filter SSWP 293
68		Membrane Filter SCWP 293
69		Membrane Filter SMWP 293
70		Filter Cartridge ULTIPOR N 66
71		Filter Cartridge SARTOBRAN P
72		Sintered glass (PYREX)

ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်မကျသင့်သည့် တိုင်းရင်းဆေးဝါးကုန်ကြမ်းများ

စဉ်	ပရဆေးကုန်ကြမ်းအမည်
၁။	ကွက္ကရာ
၂။	ကတ္တရအသချေ
၃။	ကြစု
၄။	ကြက်သွန်ဖြူအဆီအနှစ်
၅။	ကြက်ဟင်းခါးသီးအဆီအနှစ်
၆။	ကျောက်ကပ်ဆေးပင်အဆီအနှစ်
၇။	ကွမ်းစားဂမုန်း
၈။	ကျောက်ချဉ်
၉။	ကနခို
၁၀။	ကန့်ချုပ်နီ
၁၁။	ကန့်
၁၂။	ကန့်ပလူဥအဆီအနှစ်
၁၃။	ကလိမ်စေ့
၁၄။	ကြိတ်မှန်
၁၅။	ကရမ်ဘယ်ရီအဆီအနှစ်
၁၆။	ကုန်းထိကရုန်းအဆီအနှစ်
၁၇။	ကမ်းဇော်ဆီ
၁၈။	ကျောက်ချဉ်
၁၉။	ကုံကုမံ
၂၀။	ခွေးတောက်နွယ်
၂၁။	ချေးသီး
၂၂။	ချင်းအဆီအနှစ်
၂၃။	ခွန်ဒရိုင်တင်ခြပ်ပေါင်း
၂၄။	ချာမိုမိုင်းအဆီအနှစ်
၂၅။	ဂူးကိုစမင်းခြပ်ပေါင်း
၂၆။	ငရုတ်ကောင်း
၂၇။	ငရုတ်ကောင်းနက်

ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်မကျသင့်သည့် တိုင်းရင်းဆေးဝါးကုန်ကြမ်းများ

စဉ်	ပရဆေးကုန်ကြမ်းအမည်
၂၈။	ငရုတ်ကောင်းဖြူ
၂၉။	စပျစ်စေ့အဆီအနှစ်
၃၀။	စမုန်ညို
၃၁။	စမုန်နီ
၃၂။	စမုန်ဖြူ
၃၃။	စမုန်ဖွဲ
၃၄။	စမုန်စပါး
၃၅။	စမုန်နက်
၃၆။	စမုန်နက်ဆီ
၃၇။	စူလာနဖာ
၃၈။	စားဆိုဒါ
၃၉။	စိန်ဖြူဒိုးဇံ
၄၀။	စိန်နီကြက်တူရွေး
၄၁။	စမုန်ဖြူအဆီအနှစ်
၄၂။	ဆေးခါးကြီး
၄၃။	ဆားပုပ်
၄၄။	ဆောင်းမေးခါး
၄၅။	ဆူးပန်းလုံး
၄၆။	ဆူးပန်းလုံးအဆီအနှစ်
၄၇။	ဆူးပန်းပွင့်
၄၈။	ဆေးကုလားမ
၄၉။	ဆေးထန်းပင်အဆီအနှစ်
၅၀။	ဆားခါး
၅၁။	ဇာတိပျိုလ်သီးဆန်
၅၂။	ဇာတိပျိုလ်သီးပွင့်
၅၃။	ဇီရာစေ့
၅၄။	ဇဝက်သား
၅၅။	ဇဝက်သားမှုန့်

ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်မကျသင့်သည့် တိုင်းရင်းဆေးဝါးကုန်ကြမ်းများ

စဉ်	ပရဆေးကုန်ကြမ်းအမည်
၅၆။	ဇီဇမ်သင်း
၅၇။	တန်ကွေး
၅၈။	တရုတ်ကနခို
၅၉။	တောင်ဆီးဖြူ
၆၀။	တေဇောဆီ
၆၁။	တောင်ဆီးဖြူအဆီအနှစ်
၆၂။	တောင်စကားဖြူခေါက်အဆီအနှစ်
၆၃။	ထောပတ်သီး
၆၄။	တောင်လုံးကျော်မြစ်
၆၅။	တန်ကွေးအဆီအနှစ်
၆၆။	ဒုတ္တာ
၆၇။	ဒန့်သလွန်ရွက်အဆီအနှစ်
၆၈။	ဒဟက်သကိုင်းအဆီအနှစ်
၆၉။	နွယ်ချို
၇၀။	နာနတ်ပွင့်
၇၁။	နံသာနီ
၇၂။	နံသာဖြူ
၇၃။	နံနံစေ့
၇၄။	နနွင်းအဆီအနှစ်
၇၅။	နာနတ်သီးအဆီအနှစ်
၇၆။	ပိတ်ချင်းသီး
၇၇။	ပရုတ်
၇၈။	ပရုတ်အေး
၇၉။	ပဲနံ့သာစေ့
၈၀။	ပွေးကိုင်းရွက်
၈၁။	ပဉ္စကာနီသီး
၈၂။	ပန်းနု
၈၃။	ပက်ပါးမင့်



ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်မကျသင့်သည့် တိုင်းရင်းဆေးဝါးကုန်ကြမ်းများ

စဉ်	ပရဆေးကုန်ကြမ်းအမည်
၈၄။	ပိတောက်နှစ်
၈၅။	ပန်းသီးအဆီအနှစ်
၈၆။	ဘုမ္မာရာဇာ
၈၇။	ဘလူးဘယ်ရီအဆီအနှစ်
၈၈။	ဖာလာစေ့
၈၉။	ဖာလာ
၉၀။	မုတ်ခါး
၉၁။	မုန်ညင်းစေ့
၉၂။	မင်းကွက်သီးအဆီအနှစ်
၉၃။	မင်သော်
၉၄။	မီသိုင်း
၉၅။	ရှိန်းခို
၉၆။	ရှားစေး
၉၇။	လေးညှင်းပွင့်
၉၈။	လေးညှင်းရိုး
၉၉။	လေးညှင်းဆီ
၁၀၀။	လက်ချား
၁၀၁။	လက်ဖက်စိမ်းအဆီအနှစ်
၁၀၂။	လင်ဇီးအဆီအနှစ်
၁၀၃။	လင်းနေ
၁၀၄။	သစ်ကြံပိုး
၁၀၅။	သိန္ဓောဆား
၁၀၆။	သံလွင်ရွက်
၁၀၇။	သိုင်းမော
၁၀၈။	သစ်ကြံပိုးဆီ
၁၀၉။	သကြားခဲ
၁၁၀။	သကြားမကိုဋ်အဆီအနှစ်

ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်မကျသင့်သည့် တိုင်းရင်းဆေးဝါးကုန်ကြမ်းများ

စဉ်	ပရဆေးကုန်ကြမ်းအမည်
၁၁၁။	ဟင်းရိုင်းနီ
၁၁၂။	ဟင်းရိုင်းဖြူ
၁၁၃။	အော်ဂဲနစ်ကယ်လ်စီယမ်ဒြပ်ပေါင်း
၁၁၄။	အိပ်မွေ့သီး
၁၁၅။	အကြောပေါင်းတစ်ထောင်အဆီအနှစ်
၁၁၆။	အလိုကျူမြစ်အဆီအနှစ်

နောက်ဆက်တွဲ(c)

ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်မကျသင့်သော ဆပ်ပြာမှုန့်ပြုလုပ်မည့် ကုန်ကြမ်းများ

Sr	Description
1	Linear Alkyl Benzene Sulfonate
2	Sodium Alkyl Benzene Sulfonate
3	Caustic Soda Flake
4	Sodium Tripoly Phosphate
5	Sodium Carbonate
6	Sodium Carboxymethyl
7	Dehydrophene Liquid(TX-10)
8	Anhydrous Sodium Sulphate
9	Super Fluorecent Whitening Agent(CBSX)
10	Aromatic Mixture
11	Aromatic Oil
12	Water Glass
13	Refined industrial Salt(NaCl)
14	Alkali Proteinae(Enzyme Blue)
15	Sodium Meta bi Sulphate TL-AA
16	Ammo Ethoxylated Alkyl Sulphate AES
17	Essential Oil for Detergent
18	Modified Starch Powder(D1821)
19	Methyl Hydroxyethyl Ammonium Methyl Sulfate
20	Betalic Liquid
21	Alpha Alkyl Sodium Sulfonate(AOS)

ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်မကျသင့်သော ဆပ်ပြာမှုန့်ပြုလုပ်မည့် ကုန်ကြမ်းများ

Sr	Description
1	Soap Noodle (Palmosalt)
2	Soap Making Granule (Soap Base)
3	Methyl Catate
4	Glycerine
5	Essence Oil
6	Methyl Hydroxythyl Ammonium Sulfate
7	Caustic Soda Flake
8	Phosporic Acid
9	Refined industrial Salt
10	Super Fluorescent Whiting Agent (CBW-01)
11	Titanium Dioxide
12	Trichloro Carbonilide TCC For Soap
13	Sodium Alkyl Ethoxy Sulphate (AES/SLES)
14	Aromatic Mixture
15	Special Glue
16	Jaguar C
17	Osmotic Agent(AMX-245)
18	Betalic Liquid
19	Dehydrophene Liquid TX-10
20	Kathon 88 (DF 2000)
21	Triclocarbon Polyethylene Glycol(CN-100)
22	Linear Alkyl Benzene Sulfonate
23	Sodium lauryl Sulfate K12
24	Modified Starch Powder
25	Dissolvine NA-2(EDTA)
26	Citric Acid
27	Mixed Fruit Flavour

ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်မကျသင့်သော မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းသုံးကိရိယာများ၊  
မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းသုံးစက်နှင့်စက်အပိုပစ္စည်းများ

စဉ်	ကုန်စည်အမျိုးအစား
၁။	အစာစက်ရုံနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ - ကြိတ်စက်(Grinder)၊ မွှေစက် (Mixer)၊ အတောင့်ရိုက်စက် (Pellet)၊ ဘွိုင်လာ (Boiler)၊ အလေးချိန်တွယ်ပစ္စည်းများ (Scales)။
၂။	ဥဖောက်စက်နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ - ဖောက်စက်(Setter)၊ ဝပ်စက်(Hatcher)၊ အအေးပေးစနစ် (Chiller)။
၃။	မွေးမြူရေးခြံနှင့်ခြံသုံးစက်ပစ္စည်းများ-(Cooling Pad, Fan, Litters, Auto Feeder, Auto Drinker)။
၄။	အသားပြုပြင်စက်ရုံသုံးဆက်စပ်ပစ္စည်းများ။
၅။	နို့ချက်စက်ရုံသုံးဆက်စပ်ပစ္စည်းများ။
၆။	ပျားရည်သန့်စက်သုံးဆက်စပ်ပစ္စည်းများ။
၇။	Barn Cleaning equipment including high pressure washers.
၈။	Bull nose rings
၉။	Debeakers
၁၀။	Egg candlers, graders and washers
၁၁။	Solar panels used exclusively in farm production
၁၂။	Repair parts or replacement part for farm equipment. This includes nuts, bolts, screws and other fasteners that a farmer uses to replace parts on farm equipment.
၁၃။	Scales
၁၄။	Spraying or spreading equipment for fertilizers, insecticides or weed control chemicals including crop sprayers for all-terrain vehicles.
၁၅။	Veterinary equipment purchased for the farmer's own use in the care of livestock
၁၆။	Water supply systems used principally for farm production.
၁၇။	The distribution system leading to and in the production areas(eg. Piping, pipe accessories, valves, hydrants, water bowls)
၁၈။	Livestock feeder, waterers and other equipment designed for use in the production, handling, feeding or care of livestock but nor silos use for storing silage.
၁၉။	Haying equipment designed for farm use (ကောက်ရိုးထုံးစက်)
၂၀။	Livestock protector devices used to protect cattle from insects and other pests
၂၁။	Milking machine
၂၂။	Poultry brooders, incubators, cages, nests, pit cleaners and other equipment designed for use in the handling, feeding or care of poultry.

စဉ်	ကုန်စည်အမျိုးအစား
၂၃။	ငါး၊ ပုစွန် သားဖောက်စခန်းနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ- Spawning Tanks, Half Tanks များ၊ လေပေးစက် (Blower)၊ အပူပေးချောင်း (Heater)၊ ရေတိုင်းတာစစ်ဆေးရန် (Test Kit) များ၊ သားဖောက်စခန်းသုံး ရေသန့်စက်များ(Ozone, UV rays)စသည်ဖြင့်၊
၂၄။	ငါး၊ ပုစွန် သားဖောက်စခန်းသုံး အစာ၊ ဆေးဝါးများ - Artemia နှင့် အခြားခွင့်ပြုဆေးဝါးများ၊
၂၅။	ငါး၊ ပုစွန် အသားတိုးကန်သုံးသည့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ- HDPE, Aerator equipment, Auto Feeder, Blower စသည့် ပစ္စည်းများ၊
၂၆။	ငါး၊ ပုစွန် အသားတိုးကန်သုံးသည့် အစာ၊ ဆေးဝါးများ - Dolomite, Zeolite, Tea seed cake, စသည်တို့နှင့် အစာများ၊
၂၇။	ကဏန်းပျော့မွေးမြူခြင်းနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ- ကဏန်းထည့်သည့် ခြင်း(အသေး၊ အကြီး) နှင့် အခြားဆက်စပ်ပစ္စည်းများ၊
၂၈။	ရေပေါ်လှောင်အိမ်စနစ်ဖြင့် မွေးမြူရာတွင် အသုံးပြုသည့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ- ပိုက်များ၊ ဖော့ဇာပိုက်များ၊ စတီးချောင်းနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ၊

ဘက်ထရီလျှပ်စစ်သုံးယာဉ်များ၏ ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ

စဉ်	ပစ္စည်းအမျိုးအစား
1	Traction Battery pack
2	Electric Traction Motor
3	Battery Management System (BMS)
4	Drive Control Unit(DCU)
5	DC-DC Converter
6	Electrical Circuit Breaker for EV or Disconnect Parts
7	Charging Port
8	Portable EV Charger
9	On-board charger
10	Power Inverter
11	EV Connectors
12	High Voltage Harness
13	Controller
14	Battery Cooling System (Thermal)
15	Charging Cable
16	Charging Adapters

အားသွင်းရုံဆိုင်ရာပစ္စည်းများနှင့် အားသွင်းစနစ်ဆိုင်ရာပစ္စည်းများ

စဉ်	ပစ္စည်းအမျိုးအစား
1	Charger Connectors
2	Charger Connectors Adapter
3	Cable for Charger Connector
4	Charging Connector Inlet, Holder, Base
5	Charging Module
6	DC Power Supply Board
7	Power Energy Meter
8	Charging Controller Board
9	Charging Main Board
10	RFID Card Reader Board
11	Wi Fi Communication Board
12	Bus Contactor
13	Fuse
14	NEMA Plug and Socket
15	Energy Storage System for EV Charging
16	Exhaust Fan
17	AC Charging Pile အမျိုးမျိုး
18	DC Charging Pile အမျိုးမျိုး
19	User Interface
20	Control Board for Charging Pile
21	Battery Swapping ပြုလုပ်သည့် စက်ပစ္စည်းများနှင့် ၎င်းတို့၏ဘက်ထရီများ